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':'HE COU~':' I Good morning, ladies and 

2 gentleman. 

3 ~Are we ready to proceed? 

4 ~e record viII disclose that the defendant, 

5 Isaac C&macho-Negron is now present in the courtroom. 

6 la thereran interpreter?'-, 
7 MS. VAN KlRK: Yes, your Honor, there ls. An
 

8 interpretar 1s requir.ed.
 

9 7HE COUR?~ la counsel satisfied wi~~ the
 

10 i:lterpreter?
 

11 ~,~~. RE.2'J"2: YDur Honor, i t i:1 T1Y 'lnc.t:::"'3 ta:-l{~-

12 ing that t::'is inte:cpretar. ~as in":.ldr'p!:"e":.ed :1': t:-.!.s case 

13 in ~~e past, as well as for MI. Ca~c~o-Negro~. I have 

.-, 
14 not personally reviewed the situation, but 1 believe 

--./ 

15 it is satlsfactory.
 

16 Perhaps the interpreter can address the
 
o 

:a. ~ 

17 Court. 
~ 

.. 18 THE COURT: Will yau give your full nd;:ld? 
:! 
o 

o 

z 19 MR. SE~~RA: Pedro Segarra, S-e-g-a-r-r-a. 

20 'I'HE C~,t;R.':': .~id ~·!r. ~e~a:.-::-~, ":=.\~.,) ;/OL:.. D~~""-

21 ~o~sly testified befare the Magistrate -- I say 

22 "testifiad" -- hd7e you a=ta~ as an i~t¿rpr8~¿r ~~ t~e 

23 Mag istrate' s :'1earing t..':at 'h'as hel:' bc.6: in ~ep-':CJ..,.,i: ¿r, 

24 Septer.tber 20th? 

~·1R. SEGAR.'t.\: YeS, YC'.lr Honor.25 
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THE COURT: And you traDS lated for Mr. 

2 Camacho? 

MR. SEGARRA: Yes, 1 did, your Honor. 

THE COUR'l' I And could you underst~nd him and 

5 could he understand you? 

~.....,_..:::¡.' 

.') 

8 

7 

•. , 

THE 

MR. 

COURT: All right. Do you want to ask 

SEGARRA, Yes, your Honor. 

8 hirn now in Sp~nish whether he wants you as his i~ter-

9 p=eter in this hearing? 

10 (?aU3e) 

11 :1~. SEr;t\E~\: Yes, YC':'-:: ::O!lCl=. 

12 THE CaURT: Very well. :he interpreter ~ay 

13 be sworn for the purposes of this ~earing. 
,.........'. 
J 

14 

15 THE COURT: Very well. ~he 

(~edro S~garra was sworn as 

Cou~t will ~o 

interpreter.> 

~ 

,;. 
,.¡ 
z 
z 
e 
e• 
,; 
u 

o
:: 

.. 
~ 

o 

... 
~ 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

appoint Mr. Segarra. 

Is there going to be a submission of new 

!-1R. ?:::.r:r:: Yo'.:r Hon.:;r, t~ere w":"l: :..:;;: ~ ·~b-

evidence in this hearinq, COllnselor, or are you goinq 

to rely on the original record? 

roission of new evid~nce. ~here are 90~ pieces of 

22 docll.Tf.entary evi 1er.ce that I have reqt:¿s t'CJ t:'.c c:~·.::}: 

23 to pre-rnark. 

24 In addition, I would seek to call two w~t-

25 nesses at the present ti~e. Their names are Jcse -.---... 
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, 
Carnacho-Negron and Marino C4macho-Negron, both of whom 

,. .re •••,,,, .. ~"""I~_" '~,""I\\'.I'il'~"flIlI'I";';;_~III'~__ 

2 are brothers of Isaac Camacho-Necron, and both of whose 
~ .._ _·J "'._ 'V..•AA'~lI;....,'~ IIlC·,.""' 'U;l =- •. _·· ""'._·_~IlIJ'~,..;.-,c.,..',I, "".; ",' ';'-"",'''''','1;''"'1'.'' <, 'l. ;lc~'Jf'~""!:"."'¡'';'':':' .... 

3 testimony would be, in effect, as character witnesses, 

4 
~~_establis.~. ~!s, i:i~!!•. !l?' _~e,. co~lj:I!._~!.....~::~~,,~: 

5 his family background, and his ccnnections with his 
"'ll'liIlIlIllI",,~ 

6 fami ly, and their wi llingne.. to post: t:heir property, 
• . ,"'-~., .1l,.,.,_., ~ ~.,,;.'.~ ,,·~~·..,",', .. ·,Jilor~'"'"'·,;.~~,l.~·"'I'l!"~;4 ..1,~"loi'¡;f" ~. ,.' "d.·-""'l'" '''-''I-''"''-'···''-"'''''!--'.', ,,~.¡' ,,,o,, 

~ 

.,'
,

7....->7 should the Court make a determination that bond is 
,.". ,,.~, _". ~.," w... ..~. <. ~ '-'.''' .•", ""~. '~. "'" '!'¡, ......,",-->•.. :.:"P'lI¡il,"'",~J¡,~"""cM~W:l\lIitIlIl';i4i1:'¡~'~l\\Jt"'v_~JMo'·'/IotIIr.<tI¡t¡llo';~"!It',;,,,,,,..· 

8 appropriate in this case. __._,'--".__.._,....-¡.,¡: _ 1Ii1 , ....,~.,~... ~!-.\O!o'.......
 

9 I aM not see~in~ to ir.troduce or to cal! an 

10 FBI agent at tjüs tir1u. I ha~:e :-9vie,:e1 thc ".:=~!'c:;::~:::.:~ 

11 of th¿ i~i~ia: Gdtentio. ~~arir.~ Nhich wa9 he:c be:s=~ 

12 Magistrate Eaqan. I was not a ?arty to that, as the 

13 Court knows. But 1 have r~view:i that tra~scri?t, ?~~ 
........-......
 

14I 1 do not intend to in effect r~~est re-cros9-exa~ir.adot.....-/ 

15 of Aqent Rodriquez, who testified at ~~at ear:ier I 
I 

..
16 hearing.
 

!
 
17 THE COURT: Very well.
 ..•o

.. 18 MR. REEVE: I should a190 note for the 
~ 

o 

~ 

Z 19 record, your Honor, that ~~ere are a n~er o! con­

20 9 tit'~~iona1 is :=ue3 \,lhi:~ ~ave be-3:1 rc::.is~¿ '~li t...": resp",::; 
o 
u 

21 to the preve~tative ~ete~tion s~tute, both facially, 

22 that is, that ~~e statute is un~onstitutional en ~ts 

23 face, as wel~ a3 applied te the ~articular t3Ct3 of 

24 individual ca3es. 

25 I ',lould adopt the cor.sti tutional arg·..a,,:,.ents 

that have been made. It i9 my ~~derstanding that prior 
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to the time I was a party, as a lavyer in this case, 

2 that a brief labeled on bebal! of all defendants was 

3 filed by the offices of, I believe, William Kunstler. 

4 There may be other ia9uas that 1 would seek 

5 to raise to the Court -- 1 don't believe that they 

6 require any evidence. 1 would request after the hearing 

.---/ 

'l..... ~•• 7 today that I be given a small amo~t of time -- it won't 

8 be a lengthy proces9 for me -- te ?resent tú the Court 

9 any claims en the legality ef the 3tat'Jte, ar..d t~e 

10 legality of t~5 dete~~ion or¿er ~~ this caae, in 

11 writin<;. 

12 I don't believe there :3 any necessity for 

13 evldence en those issues. I jU9t 3tate tha.t fv::: the 
/~, 

14 record, te preserve the claims at this ti~. 

15 THE COURT: I think Mr. Kunstler is supposed 

16 to be here tomorrow to arque that same pcint, en 

~",--"",f 

;:o

~ 

•	 17 another case, and argue the brieÍs -- whatever he ls·
!	 18 advocating. 
o 

.; 
i 19 All right. What i9 the wish of counsel? The 
... 
e
z
z I 
oc	 20 Clerk asked ne at ~~e beglnning, should we label the· 
o 
v	 

21 new exhibits today, whatever th~y ~ay be, as a separate 

22 identification? Or Sh0Uld we ta:·:~ t~e sa:l"!':! t::~:~i::',it3 

23 and add to thern by number? 

24 As long as we are in a;reemer.t there will be 

25 no prcbloarr:. 
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HS. \~ K!RK: Your Honor, I believe in the 

prior hearings at this level we ha~'e had new nu."'!'\bers. 

3 ?-m. REEVr.:: Whate~"er is acceptalilü~o the 

4 Court. 1 think it ought to be dated toda. it i8 

clear that these exhibits were introduced a~ this 

6 hearing today. But whatever i8 convenient ~ the Clerk 
·.-... 

7 and to the Court. 

8 THE COURT: We will use new n'..lIl\ber::l, :1adam 

9 Clerk. 

All r~;ht. you ~a7 p=cce~d, ~~~~2~:O=. 

11 ~t:"r~T" • Than~ yo~~ your Honor. .:.. t t~:'s:n. ""--" ~ . 
12 time r wot:.ld call Josa Car..acho-::egro:-:. 

13 

14 
.~.-'/ 

16 

;: 
o 

• 17.. 
~ 

..
o 18 
~ 

o 

z 19 
..; 
z 

; 
z 

..e
o 
u 

21 

22 

23 

24 
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J O S E e A M A e H o - N E GRO N, appearing 8S a 

2 witnes8, being duly sworn, testified as follows: 

3 THE CLERl{! stAillJour name and spell your 

4 last name. 

5 THE WITNESS: My name is Jose D. Camach~-

8 Negron, C-a-m-a-c-h-o - .~-r-o-n. 

,-... 

7 THE CLERK: Your address, please? 

8 THE WITNESS: 442 San Leandro, Sagrado 
_ ... - " -... _ J' 

9 Corazon, Rio ?~edra~, P~erto R~co 00926 • .~. - _·'_~""'1I_~i__~'''' 

10 11 DI~.EC1¡ EXA:!I:¡.~TI¡):: 3Y :1? IU::::VE: 

11 o ';('()C rc::-~ lr.:.g. 

12 A Good r:lor:üng, sir.
 

13 Q Should I refer to you as ~·tr. Cams-:"lG o::' Mr..
 

14 Negron, or Mr. Camacho-Negron?
 
~, 

15 A We usually, in Puerto Rico, in writing ~9 usa the 

16 11 two last names. Commonly we use the first name, the first 
;:
o 

• 17 last name, Camacho.• 
~
 

..
o 18 Q How old are you, ~. Caroacho?
 
~ 

o 

19 A I am goinq to be 42 years old in December. 

20 Q Are yQl.l ":!~pl.o~'ed at t.'1e ?rt:lsent ti:n:.,? 

21 A Yes, 1 am self-e~ployed. 

22 Q And ca;) you t.;ll US Wila.t tJ'lat el!plulo:ne:l': L;? 

23 A 1 1 m an attorn~y-at-law. 

..,.~ 

24 Q And where do Jau ?ractlce? 

25 A At presently T. a:-:l pcactici:1q in Pu~t:'-::) 'q3.CO. '1y 
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law firm i8 now in Puerto Rico. B~t I a~ lica~9.d to pra~-

2 11 tice in other states. 

3 o ~tate8 are you licensed to practice in? 

4 A I .1censed to practica in the Stat~ of New 
·v-,.~"- __ • ...._.._._...__.......,.,__ _ _"",.. ....· ,..
 

5 ,~ersey and th. State of P~~~~yl~~n!~!.. 

6 o Are lOu licensed to practica in any other courts?--, 
7 A Y.s, 1 ame Besides the New Jersey Supreme Court 

8 11 and the Pennsylvania Supreme Court, I am licensed to pra~-

9 11 tice in th€ U:¡itec1 States !)istrict C~·.;.rt fcr t.":e !"igtriC't c~ 

10 11 ~~a'Ñ .J9rS€Yi t:_i: ~nit:ed St.;-.tes ~'istr17t Cc-t:rt :cr t~e t'iE~:-~:": 

1111 cf P'.:erto R.ice; t~e l\ppe~~s C':'>urt, F:':-st Cir-:u:'t, e.r.c t.'-:e 

12 11 U.5. Suprerr.e Court. 

13 Q Where did you receive your law degree? 
_J--"",.. -
¡ 14 A I studied law at Temple University in Phl1adelphia,!
 

---"~-~'_'~-"-~'_-'_""_-.-._.•~--,-------- ..."",.,~"" ......,.- "'-1 

15 Pennsylvania. ' 

o 
.. .,,--_.. "' .... - -,., 

= 
16 o When did you receive that cegree? 

.• 17 14. In 1978. 
o.. 
.. 18 Q And what ia your relation te Isaac Camacho-Negron?
! 
o 

~ 19 ]1. Isaac is n:y younge= brothe=, younge= son fr~:: -."z 

20 11 r.other. 

Q He 1s how cany years younge= than ycu are?21
 

A Fm.:r years.
22 

Q Hcw li'.a....y ot!'ler brcthers ar;: sistcr9 -::0 you ~a'!e?23 _____....::....._~_, • .'''''''''~_._ ......__..''''_._~__,,_.. ~.....~_,.,_~..... , ......,...,.~~ ilOI',.A,.w,.......... ,¡,,"""','..,¡.....~~,'~I'__n_....."'·l',,",_ , •.."., ...,./.... , .., "-7
 

A All toge~~er we a~e 3ixtee~, br~t~e~~ and sister9.24 ____=-- ..._ .. ,..".-....... ....._~..--~.- ...oo:'..,.,..,.••._ ......&.,,'
 

25 11 Ten troro roy not.'1er and fatr.e=, and s:..x hal:-t-=~"¡~~r~ f::-:,~: ':"".;" 
.. Ul...... -.-:to\fij.....~__....,;t;\....... I'tooo..IoI'IIII.i\........,,, ....... MIII_ .•• t iII •• ' #.~...,.~
 

http:oo:'..,.,..,.��
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1 father's side. 

2 Q Your father remarried? 

A ~"!'_i!.!:!!!E...~~E;:!~t\~ ~,,' 

o And had six children as a result ol th18 second 

marrlage?.­
A That' s correct. 

~ 

THE COURT: You are of the tir8t marrlage, 
__"_"'_~"~''''''_"'''''~''C<'''':'''<''.o:·.. _.,.,~ .-"_~,"'" ~'".,', • ' ...... 

or the second? _ -'" 

THE W!TNESS: The first ~arrlage. 

·~",,,,,,,,,_,,,~'''''.N~'''·''''''''"'!IlJ''!''''''""'''''f';'''''''-II':''''''''_'''''''''¡'''......,' 

Q Anci Isaac, 1 think you said, is tha yo~uge5t son 

ü: ~~e iirst warriaga? 

A The youngest ~ale, son of thé first marriage. 

Q And there are tyO - ­

,'-'"o A Two daughters after him. 

Q Can you tell us briefly what kind of law you 

practica in l'uerto Rico at the present time? 
o 
~ 

•ao A Yea, rny practica i8 specialized in civil litiga­.. ._----------- .. __ "'~I""~ ~,""',_~ ..MlrJJIt·,.lo;.\'l ....... _
 

o 
.. tion. We would defend mostly banks. iJe are attorneys for 
~ 

'~"'- "•••~ ,,,.,--",-~,,~, .....·_",.._~...l~·'..·._......... ~_'-I...'·..~· .. ,·_··.··_'.,..'.,~,.~''". , ~··,·,,,.: ....,"'_;....... '.... '.' ... ·l·_,,'_l"·>.• ~ " ~.....;.'..."''".\~'I'....'.·,,;..,i.... ~""',,,.. ,~, ...."'..."".1"'.,f.'! ...(jl_t'IiJ"¡~,,¡R~!,; ~,,;~,
o 

z ~ 

Banco de Ponte, one of the largest local banks in Puerto 
___M·_·~"' ...~ .. ,_..,"._..__........."r.'.... ~ ..._"...~.',v.,.¡_.' ..' ~...~~.....'"',,~"*""'....._~· .........lil••Mlli!=lIIU~~.I'~~ ..._r_' ....
..
 ...IWI't...._""_Ii"l"IIlIlI'Ii!'llJIl'~
 .,., 

. o
e Ri,S2................
 
,; 

My firrn also represents Chase Manhattan Bank Qnd 
,_•. ' .....~ .<" ........--....-_._.,",......,.............,..., .....~ ......~..~~,'Il'~.... ~ ......'''·H'.,...... -, .. ,.v.'.~""*,,, ........ ~' .... ~f1....... :,.---.. !i"," ...."" ,>0-' " "1.,..;,a.¡:,.,fi.¡.-"",,III;;'< '. 'f ot
 

J.C. Penney Corporation, another corpo~ation. We are rnostly 
. ,o¡¡,··*.j;.'~" .. "II',''"'',''''''#.,.¡¡....·_'lfI'tIW..~·,;:.~ ····,~ ...';'f·,..··~~~"".~..,.',.>'."F~ 

in contract and banking law• 
•"...'-;;"...·,>·/."""úf4',.'"O'" .• " .... "'·.."h .,·'l·r:<'_~>..J',_'\...~r,¡;, .. ·~\,.¡ür·.-~:',.,,;.,_\I~~~. "-"',!M"V¡::;~' .04 

Q Can you descriue the nature of the relationship 

within your faI'lily; t..l1at i~, do you ha'le a close family? Do 

v 
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1 you consider your family not to be close? How would you 

2 11 describe it? 

3 A Okay. In essenc. ve are a very close lamily. Nov 

4 being a larqe family, it i8 impo8sible to be toqether all 

5 the time. But we are ver¡ close. We come trom a very poor--_....,..,....._--...-...........-.-. 

8 11 background. My father vas a farmerJ ve liveeS in the country,-------	 .') 
.,...../	 7 and ve moved to a small• town ln Yauco. That: 18 a town in_______., iOl"""'--"'_'''_~' 

, ...... _~Jo'i'Ot'~..·h·........... •..,,'(,~,.·-

8 the 90uthern part af Puerto Rico• 
........,w¡... ni r Ztúl ...,,-;¡( 'IJIII _"'~l\I!JI ··,.."'.YOI'.....~""'"'~;-..o't>~"'l.Il"'·~~.",~·"r...;.",1{;Nl"*'--./·(
 

9 So we were very poor. The ~~ly r1chr~~~ ~hat we 

10 hao was our mind. So we always were e~~ourag~d te be good 

11 11 in school anc get scholarship!!, so we :ould go d~ead a:-.-: 

12 11 study. 

13 11 The nature of that, we had to be superio::, - ­

o	 14 Q Mr. Camacho, you mlqht nead to .• low down a little 

15 11 bit for the excellent Court Reporter nere, vho i8 sometimes 

16 11 disturbed at the level of epeech that I hava, and I thi:'lk 
..•o
••o 17 certainly may be a llttle bit concemed about the speed at .. 

!	 18 which you are speaking. 
o 

~ z	 19 A I aro sorry. My apologies. 
,.¡
 

z 
z 

2 20 I was saying that because o: the nature of the

•e

v 
.;	 

21 family background ~~at we had, that ~e had to sornatirnes 

22 11 take separata ways, so at sorne point ln our life we had 

23 11 separated one tima cr another. But '..e always keFt ver] 

24 11 close. 

25 11 Our tr.aj~r rel!ltionship, we are clese by in Puerto 
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1 Rico. Our major wealth was that we had the claseness of our 

2 family, helpinq each other. So we had proble~~ with money, 

3 and to get hornes, and whatever, so we are very close, althoug 

4 not a 11 the time "'·e have been together. 

5 Q Of t!'e _.~i_~~ brothe:~_!':~~",_~!.i!.~~rs, how many 

8 !e8ide in Pueri:o. ~.2-~.the~ E~!!I8!!~ID!!
CJ 7 A All of them except two sistar. tha1: 1ive in New 

___•__1l_.IIlll.....u._...~~V\)o.¡ll~,.Il:'i'.flIlr.l;flf~'~ ...~..-n~~~"'!t~'t't' •.·--,·~·" .......iI'O' ....._~ ..._' ....~.>t,
 

8 York. And, of course, my brother right now, in otisvi¡!e. 

9 Q And ~8 your father still alive? 
"''''''Qil _"''f'tiI ""-"""""'lll ¡,. ..iltJi¡:;I.~"~~P:~fft'IIF 

10 A Yes, ho's still alive. :-ie is 78 rearE1 cId.

R 

-
11 e lI.nd v:lm t. cil)C'.¡t your ~otho~? 

12 A My mother died in 1973.
1 ._ ka fU'" .• _ ...__ 

13 Q For what periods of time have you livec. ~_n the 

14o United States -- obvious1y you lived in the United States 

15 11 when you attended Temple La\1 School, but what perioos 0= 
16 11 time 

o 

= • 
:• 

17 A Okay, 1 1ived in Puerto Rico unti1 1 was 23 years 
'~~'''''''''''\'''''' ~-.",.~'~~.·"·.a",........ ,.."··.........~.;,,~'.,",,~,","""""" ".~'·'H'" .'.....,"'''"'",.:',~f':\ .......-_.... ..,."".,,.....''''''...''"'~''''''''-.:- ...I'.í<J~ """",,'••,,. .... :..,,"','".. "" .."
 

18 oid. That is when 1 finished my Bache1or's Degree troro the! - _,. ~.,.,. __.",· ~"_,,··_.L",,,'~"· ,~'''''·.'~h·.~ .•,. o.,, '-".'" .' ~. '-".'" ":""",~o;f<ó1~~" '"'''':''' : "11 ,' ~"H-~f'j,~'~"l,c:.\"Ó,:;.'~J'f<.~~~~11o~~,.:~1j:-d'\~~.,,~·.·;i·I";'" ,,~-, ',,, 'i' , .• '.' ...,.'.O'....:.h_ , .."" .,."_~""",",,o 

~ 

z 19 University of Puerto Rico. 
• __•. ..-.~,..... 'P a. ~ ......~~IlIjN.~Y::.',..:!\,.. :W'_·"~A.., 

20 '¡'han I moved ~o Ne-"" York. I was to ·..,.,:;~k wi t:: trua 
lilo:._ ".,.. .• •.< __• .,..• " ............., ~._......,• ..,,~ ••,_... __,_,
__ •., ....", .• ,."1~ 

21 11 Puerto Rico Econornic De·'elopmer:.t Ad.r::inist~dtio~, a:ld at 

22 11 the sama time I attenc1ed NYU, where I obtained a ?lastel:' s 
,.--.----.~--,.~~....."_,'_,.'.._"" ...............;_,....... ,...."'_._"'~ ..._,·~'t ....~.." ......~'.T.-1 ...'-"""'_"",_-.r ... ,__",."",,,,~,,''''.
 

23 11 Degrea in Econor:U.cs, uncer a scho1ars~ip of tJl.e ~·brti:1 

., ,••. ,., _ ,•• ".,... ,_ ~ _•.'.",." , •... ",. ,"<"« ..-.-.~, <." .'-',"".."., " '" "."" '"'-''''' '"'-'-'I"< """"· ,.,.,.,·",.....- __~.~_""'·,~~-·,,~·W!.,_,~.)"_. 

24 11 Luther King foundation. 
-,,-, ~"¡."'~(.""'~',lh., .............._ ......"'~_ .." ....... ¡:.oI."''''''; ••1 ,,_.0 ...... ...-·'I"¡·;O;'·"ó'(, ,.1. ,.:i.i,'" •••nJ.....,.
 

25 Then ! ~ved te ~ew Jersey. I was w.)rkin.:r ~)r the 
_ " lf!~_'''' __'''''''''_''''~ 

~"'l~/"lI"~··_,.;lt·.",,,...,·'''!'~'''' -l··,,,,,·,,.··,"-.t~"""'''''';'-''''''''''''''I~''-'~-_1' ,".,~"",,,,;'¡.,,,,"~~J;lI¡¡!:""~''¡¡;¡¡'' 
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1 11 u.s. Co"'ernment as an economiat for ~ Federal Housing 
".IIIilU~ ( ..,' 1 LliPM.........
 

2 11 Administration•. ........--..... 
3 That a11 together took me ahout 13 y•. So from 

4 1966 to 19~,8.. L w~~ in...~,~ ... ~a~!.!!.l 

-"tt", 

5 Q And in 1978 you went back te Puerto td.oo and... ..,,'11 .... ...._ .....__..._
~_ ~ 

• m...~."'IIlM~J>itl~_iIf 

"rl 

8 ..tab1ished a 1aw practica? 
~~ Ud" al '118__«.. tfét.:11 W .., 

9 7 A Yas, atter 1 finished 1aw school 1 returned to 
,...~ 

8 11 Puerto Rico, 7t"es. 

9 Q ~nd with 3pecific reference to the period of time 

10 11 after you returnad to ?'..la=to Rico in :979, ca:. }'C~ :"nct~.cate 

11 11 to the Ccurt thc !'la~ur~ and e::t.~nt e ~ your! C'j:1tact3 wi "':h 

12 11 your brother, Isaac? 

13 A Since 1978, to begin wlth !~:l.~:~t:: ny far.ily in :'¡e"" 
---- o,, 'LO!'.)": .• I I JIIM\IIllllIII1~7RJ!I"'lb'••I"'" 

o .:{:;:;i~;?~~{jti")~ ; .: 
14 Jersey with my tour daughters and my"~~~••. ;~d 1 ...,ent to 

ti.• " m.k T Hr·~~)~~~*",fH¡4~Ií'I.lIMrI'_IMOJft¡_l••q ¡Id 11."J~ .•~-~.,~~~~~(f;~~~!J:.,~,.,,\...,.::t:~:'"Fi.0"t{Ii 

15 11 Puerto Rico and stayed wi th rny brothe= "tor sond ncnths, until 
" ,_..- ....~----- " .a, Ud .....lilInll"'~ttl·.I:ii....III"'I'IU"'llld·' ..._·'''llM.....~~! .....'''·'':'m.~'.,,~';j, 

16 11 .~~ 8~.~, ...~.. ! ,DAW.pff188, and what have :iou. 
o
;:

•o
So I lived with him. And from that point on we• 17 

...
 

i 18 have kept a very clase relationship.
 
o 

-; Later on, a few months late=, w"hen ::: did open my19 
I .......~~
" ,,¡ 

z 
z 

offica, he worked for rn~. And we ha~e been in constantly~ 20 ,__~~""..._IJ .. " ...... e •• 

•e
.; 
u 

21 in contact. We saw each other, if n~~ eve~J day, ~:rn~~t 

22 every day. 

Q !-le'... =ar i5 your home froro :saac' 5 hC\me?23 

A It 19 about fifteen te twe~~y M~n~tes' drive.24 

Q And how ~ar is you~ o~fice ~:orn :s3ac's hor~?25 



11 

A About fifteen minutes' drive. 

2 o Thare has been testimony befcre, but I aro not sure 

3 if the Court 18 aware -- can Y~dlcate what your brother's 

4 employment ls, and where his •• or shop ls locatec in 
'T-='l' 

5 reference to	 his heme? 

_______......... • 0 ....__.._,	 •••••_
A Okay.	 He livea in ~lina, near the airport. He--,	 6 

7 finished the locksmith course in Ne", York around '78, ·79 - ­
_IlIlIW liI!li _1·.."·_....'	 ..,..... ,,. ,~,,'",.,,~.,,' ........' ,'.- .-"'.~.",",~ 6, •
.......,-,·".._'..'e!'l';·"'.,...''\1Il~!I'~1'11''~''Jó...,.", .. I~·,...._w:,,''!~~~~l'I'~''"'''''II'"",,,,_,,,;,,,,,,",,,-~,,,,,,,,,,,,
 ·_··...._.u._. 

8 or late '78. So when he moved to Puer~o Rico, after f~nish-
• 

9 ing the courSi: -- \.:t,.;n I say moved te ? -':li!rto ?icn, I I11':O a:-'. 

10 
wen~ UdC~ to P~erto :~co his ~i~e a~~ ~ids 3tdj2~ i 

--.....-¡-,-.,.....~...'-p-,."..,.. 

11 11 :';,¡¿.ztv	 ~~.:o :.¡~ü:e .:¡¡; ·,y.1S in :!{,;·:l Y:::"k. 
~',""""'f¡,<".fC_~~__'~'lifiI_.~;o;"oII;.ft'~¡"_"""',,~#liL~il:.III'ol!I.-'~'''i~'dP(';¡''~:lA1'_ 

12 He wo=ked f0r ~e fron ~~at ~:~9, anJ ha W3S ~:SJ 

..---......_~~-¡ 

13 working as a s~nons server far the Chase Manhattan Bank,.........
__,,_"'_.., _.~~¡¡r¡. __iO~_'_i!tJMoM.~~ .."""'.......~~~~"_.~'••,.~,.(,\'Il!!,., .."~i~I~"*"!,~"'~_-~-i'l'
 

, .....".., 

'-..ri	 
14 

and do,i.!1,9'. ....!.gm!""S2,!~,~.~P,~'~«!i.'!~":-,,~~ ..~ 

15 In 1979 he decided to open a locksmith ~hop, ani 
• ..._.~__N,__~~"".. ~·" •.• ~ __,__, ...._I,__, ...~ ........~-_~."...'~"")"'''''''''''''''_••.• , .. ""_~,,,.'".."',.,_: ...•.-, ' ........'" ·....."...,...._,,¡;·.-¡¡'I,...,._~.,..,.,.,,""""...,,,_ ....,,' •
 

16 11 he rentad a place for his business, tc.gether with my other .. 
•
~ 

17
• younger brother. ~~d he kept that pla:e for ~bout ayear,
 
._~"",,'~_"'·_·4~_~_"'-_ ~	 .•~' ---"'~~.~'* ,.-~~ __~.~!~':;"-"I"'M'4i'¡, ..4l...llI!ílJ'"....~...."'~, 

....	 18 a year-and-a-half or so • 
~ _,	 .~ .."'_._~"""·..,'f'.--.',ll"l1· ..·.,,'..-~~otr'g'.. 

19..
z	 Than he solé the ~cuse that ~é was livi~g i~, a~1 .. 
z 

; 
z 

e 20 ha move~ to a~o~h~~ 5cctior., w~¿re he :~~ght a house. And
• --'0-. __"~ ~ _~~' ~.., "'.,,, ~.'" ,,., ,.,~- ,,,. " ",_.'" ~ ~"."~"~" •..",,..,,,-__. ~ 

_0 .. "'lól """",,~~~.,", 

o 
u 

21 in the back of his ~ouse, bei~g in a ::~~r=ial ale~, ~~ 

.?_"'¡,rn....-' ...,w,·~"",""',·_· •...__~~_·'_,... ....._ ...·_."'....~_4,.'''' ..'...·~'" ....."."..~....._;.,.,."'"".... •• ..·...~l>.l-';:r.~" ... ~ ..·•. lIi'ti·~, .."...",._Il,P. ""-"'''';"ll.,l:'''(l'~ '-p¡""..•....·,..~,.'''"<r.,.lri~l'~WI.\'i'!io t,-,/'<I"~".>i\l>""'" ..~.. 

22 11 openad, he rehabilit,:¡,ted that area, c.:".: :7a-::e .~ shop lhere. 
,,-, ,'" _~,'~"-.".o¡"_."",,,,,,~.,. ,",,·.·t·,·.~ "'" ,"OO'I~'-"""~'I""':'Ii"'t,~ >.i .. ;"'-'. 

23	 Then he attended that shep, or worked in that 
- _ -- --_ ~ •• ~_~ " • -~.,•.•,~".~" "._ _,..,~_"~_,._ '_..__"' _ ,, ,. ''',.-,.1'1> ',1'" '''''"'''_~,''~~I''<I; .'.1<.;"' '''',,'''' _ ..-.. ..""*"""* 

24 11 shop during the: last year or so. He :.3.d an acre of spé'ce, 
.' ' ...... ,..,.._ ....... _ ..... , ...._,...,...' ",_.",.. '...""1 ' .. _'......""",.".......J·í ..·', .......''''''Il.1l,•.rMl''''~~,( ...,.,...,;~~:&,...:l\""... ¡..,...:.•"Ío,~·.;¡¡.'...:_.... ~·.__u_ ,..,
 

25 11 and he decidcd te build up, te bI..:.ild =.:".cther plaet' fcr a 



--

14 

1 11 catei:erla. And that ie what he has been doinq the past six 

2 11 months, building up the place for a cafeteria, toqether with 

3 • shop. '" :.__r~, 

4 o An4,	 indicated that he served summqnses, and 
-..... - _	 .....__, ............~". __,_,_..._ .•••<M"¡O:',.,,,.~~. <........_'"·~~~.,...,"'"""-_··_~._,.;-..,.'._•.'f_,..-~ ....
-,-.,L 

5 did some collection work tor a bank and for your law office 
.. 0("•. ..,......... ' "'__ >t .¡~~.,..._,.~"J"l_ ...·.."__~"' ...,'..',,Tr~ .. '.'
 

,t...,8 as vell? ·r­
.~ 

".....j	 7 A Tbat ls correct. 

8 o In terna of the period of tine that he did that 

9 11 work, what perlod of time are we talki:;g about? Fron 1979 

10 11 unti1 when? 

11 1. 1979 ~ntil the pres~~t ¿ate. H~ ~ev~r q~it d~i~g 

=w.. 1 "'~"'~131tli*!i"""'1I _	 .......
 

12 summons serv1ce¡ he would keep his WO~~. Bt:.t the ~'~r;mcr.~
.,... lII¡j~ 

j 

13 11 servar,	 he wot:ld \'IOrk at night or weeJt:ends, when the farn11ies: 
! 

,.....,... 1 • __ ••. 11••n... b" l	 ' 

o 14 -- in Puerto Rico there i9 a requireme~t now in our rules af 

15" civil procedures that the surnrnons has te be se~'ed parsonally 

16 11 So that personal contact has to be made by the server. So 

! 
•	 17 sometimes people will be workinq, and so on, so it 19 at• 
~ 

•o	 18 odd hours. 
: 
o 

19 Q And to your knowledge was t:.ere any co~plcints 

20 at any time re~arding t~e n3ture of !saac's wo=k, or hig 

.. 
u contact with	 people that he was servi~g the su~~~ns ~pcn?21 

A None at	 all. A11 the servi::e that "'e had :'n the22 

23 11 officé and in t.'1e bank, he wa~ one of the r:\ost dece~t -- and 

24" thousands of sur.unons ~l1ere servad by h:!.:1 1 and no probl,,:!'!'\ 

25 11 whatsoever. 



15 

Q Can you indicate 8orneth1nc¡ tothe COurt about 

2 11 I8aac'8 family and his relationship witb th$ family, the 

immediate family? 

A Yea, hets marrif'd and he ha8 ,t:hJ;'ee ch~ldren. Tbe 
.. - . ~ .,~,.,,,,-,,,,,,.---_. ",	 ,',rt" 1; •• l. , I .. ..-....',..,._ 

:.".:, ,~-

ag88 "~f 13~...!.!._~..2.:.,...,,,."~~tr!!,, ~!,f!f~t ~!...!~l~~, 

'-:~and Jerinina (phonetic) 1s the s&cond on'. And Isaac, Jr., 
• ""~""'-'-"_._."',".';'ol.._~-.....-~.¡,¡o.~~~ .. """_,"~~_¡,,,,~" U ' , tI , .. , iD @4.~",.IIlI::¡W""""""""''"'.''''''·'''''''''''"'' 

f,.'!' ".""') 
J 7 n	 t:he t:hird. 

"""".,~-,-- Ule,;!ll 

8	 They are very close relatio~s~~p. 1 don't kncw 
': ~,: ~~,~; . 

9 11 af any time	 he has not provided fer his;;f$mily. The wife 
, ".--	 ." d .• 

10 ~'1ex got r.lar.r*~e? .!~ ~ee~~...e.~2.-.::""!:.:~~1~~:~2~~ed ~~~si~, so 
,: '- ("';,:~ 

11 he' s been a good provider, and ah.'!,ys 'k'~pt. t~a far.1il}· 
.::',.<~<. ";'. 

'\,712 together. 
,';:,,;\i;\:;:. ' 

13 Q Mr. Can-.acho, 1 aro qoing te·. ~ñ6':W;¡ypu wha t has be·en 
~:-l';~-¡~':'i>:·j;"i':(-\ - . 

.,./', :. 
":' ~_!,,::'f;}~]~~:.~~; ..." , o
 14 marked a8 Defenc1ant's Exhibit; A for~~~,.". of this hearinq.
 
'\~"~:)V~'1;s4t:;.::-~/ . 

15 1 would ask you, can you identify thisPacket af material? 

16 A Yes, sir. This packet af material ia the medical 
;.. 
• 17	 records from the medica1 center of P~erto Rico.•..o

18	 This packet af materials ca:ato my handa -- 1! 
o .. ." 

..... 19	 called the Director of the Legal Division of the hospital 

.; 

• 
~ 

z
z	 and requested for therr to send me a c~Pl e= t~~ ~e¿ical 

e	 20 

.;
U 

21	 records of my brother, w~en he had a~ accidant in 1981. And 

a180 a translation frcrn t~ose records, and in typewritten.22 

23 And they carne to me through me8gen;e~. 

Q A11 right. And then you ga7e ~~ese records to me24
 

25 11 yes terday?
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;: 

•• 17 ..o
.. 18 
! 
o 

.; 19z 
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22 
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24 

A That's corr.ct. 

MR. REEVE: Your Honor, I have given the 

Governrr~nt a copy of thia Defendant'. Exhibit A, and 

I would request that it be admitted a. a full exhibit 

for purposes of this detention hearing. 

THE COURTz No objection?
 

MS. VAN KIRK: No objection, your Honor.
 

THE COURT: Ful1 exhibit.
 

:m. ~E'J:': 'lour aonor, for t.he Court' 9
 

infor~~tior., ti.ere ar~ -- th~ f~rst few pages have 

? -=:-?r;",,=:, ~-::.:.:-. roe,;. t~ ti;:.;;, of t:ua ~.:Jica¡ records, W!UC~ 

ó.:::.a i::-. ~.:;,n¿wri ti:.;. :-:.ey were so;new:-.a t illegible, 

~ost11 I thi~k be~ause of the doctor's handwriting. So 

I requested that they bo done in typing. 

I have submi tted in that exhibi t both the 

handwritten original notes, a~ vell as the typewritten 

transcripts of those racords • 

Just for YQur Honor's information, as I 

reac the tra~script in ~~gistrate Eagan's dec1sion, 

reg~r¿i~g d~te..t~c~ in this caSt, 0r.e o: the ~ain 

fi~¿i~S9 0= fact ~~at it aearos he relieci on was the ....~ 

Goverr~ent's clai~ ~'ut Isaac C~~Acho was involved in 

an cFeration ~~cwn as t~e La Gaviota, which was the 
~_..-,,_".•_.. _~~"'N'"'' " ... _",............_'..~A.~".;o>o3i'_,a<A.,~· ...."_·j'~~',0'_""¡··..-.;I"'""~ nl"lIlc~·N~.~'· .._'.....">'....q"':ill_~" .....'!IO"·...n"""'''·:'lIIIf
 

¿e5t=~ction of t~e aircraft in January -- and 1 may 

nc~ =e absolutely acc~rate, I believe it was January 



1i 

14th, 1981.
 

2
 ~~at those medical records ~ns~ra~e i9 ~ha~ 

-~--

3 Isaac eamacho-Neqron broke his 1eq on January 5, 1981. And 
,._~ ..."··...... t·" L,_' ,'.' ,... ..¡-q~¡''''-l''·k\.,",,''''''''''''''''''\.:)(,,¡, .... ·"·I.·.. "-' .. ····"',.-,"-·,,',~"'-~ ..,.·'"""..,---- ""·<l•._",_ '''.'"''''''.. ', .,," ,.'.-" , .,... ,-,'...'~ •., '>·"""'·"'.'.";"",''1'I1~''''''\·'iI',1r·"¡",, " ,~,_ 

4 tha~ it was in a fu11-1enqth cas~ a~ the time ol the opera­
___ ,~, ,_ "_ ".~" "'-",..,..,-'" .." " <_, ,,.>(-"-.. "" '"r.··~\"~f""_·"~·I",,,"~''''''~''·'" ~ . 

5 tion known as La Gavio~a. 

T -_"~, ~, •• -,'-,L'.,'~~"_r"",(,il,.,l,~"' ....,,,;il:..r.'J1.:.q¡.i~,AJ¡~. 

6 BY MR. REEVE I 
,,--., 
L~/J 7 Q Mr. Camacho, 1 wou1d also show you wha~ has been 

g 11 marked as Defendant's Exhibit B and e, and ask ycu if YO\1 

9 11 can identi fy t~ose tvlO photo;raphs. 

..10 4\ Yes, sir, t,h~se are two phot~graphs e': r.-y 

11 11 brothl:itr, with a ~a9t, \o..i1.;:n he ~rokE: hi3 leg i':"'l '~E-r~\.,?ry ~,
 

12 11 1981.
 

13 Q k¡d can you tell by looking ~t ~~as~ pictur~3
 

-r'"\ 14 abou~ when ~hey were tak~?
'J 

15 11 A Yes, L~ey were taken the sar.e week he brGka his 

16 11 1eq. It depicts actua11y the way he looked at that time. 
•;:
 
•
o

17 As you can sea, one cf the things here is tha clean ca9t,
·.. 
.. 18 which later, after he broke his 1eg, and the cas~ was put
! 
o 

~ z 19 on, I remember the kids writing sone~~ng on the cast, anc 
,.; 
z 
z ., . 
e
;! 20 whate\'er. ;"'''1d tn.l.5 :"s '¡er'! =lear., aüf that is the 'Je.":.' i t 
• 
o 
u 

21 was at the time, a few uays after he b~oke h1~ :eg. 

~Lq. REEVE: Your Honor, the GO'lerl"L"Uent has22 

23 ~a photocopy of thes~ two photographs, as we:l. ­
24 request they be ad~~tted in f~ll. 

':'HE CIJU::\':': Did he ""06: a~ the airpc,rt e:t the25 
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1 time? 

2 THE WITNESSI Work at u'e airport? No, he 

3 never worked at the airport. .. 

4 THE COURT I Never worked aroun4' ••? 
._-1 

..~~: 

5 THE WITNESS: Worked at the airpor1:? ~Io, sir• ... 
6 TBE COURTI Never did any work •••• airport? 

~ ". 
~, 

7 mE wrrNESS I No. 

8 MR. REEVE: Your Honor, is the Court referring 

9 te the -­ 1 understand the Court'g question, and 1 

10 tnink i t eught to be ar.swered by the wi tnes::. 

11 1 wi:l purs~e that. 

12 Q As 1 understand it, the pla~es that w~re destrcyec 

13" were at the Air Uational Guarc Static~, or scmethin~ like 

....'*"""'... 

-.J 14 that7 is that right? 

15 THE COURT: Muniz Airport. 

16 o Muniz. 
o 

=• 17 A Yes, but there i8 the Muniz base, but 1 believe• 
~ 

.. 18 it ls behind the airport• 
~ 

o 

, 
z 19 e When you say he wasn't working at an airport -­
w 
Z 
z 
e 
e• 

20 ;... Yes, the airport. 

o 
u 

21 Q Wa9 there any connection ~~~t yo~r brother had...._"~._ .._~ ...._.~__........__..~,_., ....... ~_ ..~~ .... ~.,,_ ...."'_,,_~1'l\I_ ,,.. ....._...,;,,~."' ..'t",.·, ..·,~L·-, ..·;>,,•• ·,.~·-'·l, 

te 

22 11 
~~ 

the Muniz.......... base? 

23 A Yes, he eerved on the Natic:--.al G\.:.ard. He was a 
,,~-- '4~~__~ 

24 member of the National Guard. 
. .. "'-'-"1. rr 1~~"""""""'_~.""'('. 

25 Q And do you know a~proximate:y what times that 
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19 

11 wou1d have been? 

A I be1iev~ he was a member there-- from 1980 to 
- ...... ".-...- _lI':'gt••I·!!H!~1·_"'V"_."'-';_ 

'82, I be1iev9.'-------.,....._~ ......-~_. __...-'..~ 

THE COURT: 19.0 '827 
~ :.; 

THE WITNESS: '82 or '83. 
"' .................... 

THE COOR'l': Whed 14id this happen? 
.---­

MS. VAN KIRK: 1981, your Honor.� 

TliE COURT: 1981.� 

MR. REE\~: Excuse me, your Honor, I don't� 

11 bdlit:we these have oeen ~ully -- I don' t know if the Govern­

11 ment has an 0ojoctL)i'l t.o ';hes.:.~ O~ r.¡":":. 

HS. ·JAN KIR!{: No objection. 

~1R. REEVE: The photos. 
-""""'"'~""-

HS. VAN KliU<: No objection..-../ 

MR. REEVE: Thank you. 

11 BY MR. REEVE: 
o 
;: 
•� Q I a1so show you what has besn marked as Defendant's 
~ ·
..
o� Exhlbit O !or ldenti!icatlon., Can you identify that exhibit? 
~ 

o 

,;� A Yes, this is a ~ecord fron the Puerto Rico Police 
, '-~'"~' ...,.,•.~ .".., --"".~...----- -....•, ..~.- ..'.,.~~.,........."_... _.,.,.,,_••."......... '-._..,',.-.',.~,~••..•.•. ,., """'.' "">'''-,'#'''' ._'",.,...-. ',.,'" ".- "� 

,.¡ 
z 
z� , .. ,.
~	 Departnent tha~ : requeste3, ~¿at i~iicate~ ~~at ':>rot:ter 
•� 

.-.~e
_~ ."._ ...~~.,~~ ........~_",," _,."-,,...,..._.>•. ~ "'~ ....,. ~""'~"~""'''.' ,,,.,,¡¡ ~..... " '........ "_'.. _._' ......'~ ·M.......'.......,,~'• ••~"••, .~.~. 

u 
o� 

doe3 not have a criwina1 record in ~~arto Rico. 

Q All right. And wi~~ rererance to Defendant's 

11 Exhibit E for identification, can yo·.1 ide:'1tify that 

11 docwnent? 

A Yes, this i9 a statenent ~iven and signed by the 

http:�,..~.-..'.,.~~.,........."_..._.,.,.,,_��.".........'-._..,',.-.',.~,~��..�.�


20 

President of the shop that sells firearms, cer~ifyir.q as to 

2 

3 

the minimum of ammunition thllt can be bouqht in Puerto Rico. 

1Itr. REEVE: I wtuld ask that Defendant' B 

4 

5 

ExhibluYand E be admlt.t.ed in full... 
. MS. VAN KIRKa No objection. 

­ \ 

6 ~r-ftE COURTa Without objec~ion, full exhibit.. 

.../' 7 BY MR. PEEVE a 

8 Q Mr. Camacho, yon have considered, and 1 believe 

9 cornmitted yourself to putting your ho~e up, your ?~vperty, 

10 aS part of lhe bond, should this Court deterrn.lne that ~ 

11 bond is apprúpriQte. Is that correct? 

12 A That's correct, sir.� 

13 Q A"'.d can you te11 us what the natura oi your� 
-~'''''' 

14 property ls, and the estlmat.ed vaIue that that property has?J 

15 Yes, that ia a singIe-family hornee That ia whereA 

16 my horne and four of my kids and myself reside. It 1s a 
o 

•
~ 

•
o

17 house 1 have -- 1 have an approximate haIf-acre of land,.. 
.. 18 with a one-level, single-family home, with approximatelyo 
~ 

o 

~ z 19 value of $190,000. 
,.¡ 
z 

2
z

e 20 Q How much equity do you have in that property?
• 
o 
u 

21 p.. 1 haya a first mortgage of $65,000. That wO'Jld 

22 11 rnake it around $125,000.� 

23 Now, do you understand the potentiül cC~50quence9
Q 

24 11 of putting your house up as part of a bond in this case? 

A 'les, Ido. 25 



21� 

o And what are thosa conseq~.nces? 

2 A That if my brother doesn't show for tria1 1 wou1d 

be 108in9 the home -- or flnd a vay somehow to qet the 
,. 

money to pay the equli:y of the home, because 1 'fant to retain 

that horne. 

Q Do you have the kind of money that you could buy 

~ 

7 the home vith? 

8 A No, I do noto That horne i& rny on1y savingA, and 

9" my wlfe's on1y and chl1dren's savings. Every~~inq 19 in 

10 11 that horneo 

11 Q So if ycur brot~er die ~ot a?pear i~ co~=t ;oa 

"J� 

12 11 would lose your horne?� 

13 A That' s correcto� 

14 o And you are wi111ng to assume that kind of a rlsk?� 

15 A Yes, I amo I don't thlnk lt i& a rlsk. 

16 Q Why do you say that? 
:o

• 17 A Secause my brother vill be here at the time of• 
~ 

.. 
o 18 the trial. 
~ 

o 

~ 

,¡ 19 Q And what about your brother convinces you of 

that120 

u 
ó 

A I know rny brother since he was borne 3etng the21 

22 11 younger of t~e nales, ',.¡a 'Jsed to ::::all him "Baby," and he 

23 11 is still "Baby." t'1e still call hin "Baby." Becauge my 

24 11 mother believed that he was going to be the last one. That 

25 11 turned out not te be the truth. 
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So we are ver;¡ c1ose, eur b~thers, when he was 

2 borne With ths exception ol tho8e yeara 1 vas avay, study­

3 ing and working. But 1 have been with him, 1 know him, 1 

4 know hoy he feels, 1 know the respect be ha. lor his lami1y, 

not on1y for us, ter our lather, the respect he has lor my 

6 11 mother. And there i8 nothinq in hia lile in the past 
,"'-., 

7 11 history that wou1tl indicate to me that there i. anythinq 

8 11 contrar;¡ te that. 

9 11 On top of that, his charac't.er, he 19 the kind of 

charactar that he always faces realit;. Ha always tacad 

11 1'1 the trut.'1. !le n3"e~ turned his bae:-:: ";.0 anytiling. 

12 So, if anything e199, he w::l be hare, just to 

13 11 show that he ~a9n't done anything W:"C:'1g. And he w0:11d be 

~''''''''''', 

\ 

.--/ 
14 hare to be c1eared of whatever misunderstanding vas done. 

For that alone he wi11 be nere. On top oi that, 

16 11 hi8 conunitment te the truth and te eur relationship there, 
o: 
•o: 17 he vi11 be here. 
o.. 
.. 
o 18 Q Have yoa ever known him to run away from ~&Y kind 
~ 

o 

~ 

z 19 ot responsibility that he ever had in his life? 
.. 
z 
z 
2 
oC• 

A No, nevar, nevor. 

o 
u 

21 Q Have you ever known ~im to harm, financial1y or 

22 11 otherwise, any malaber of his family, or anyone, 

23 11 intentionally? 

24 A Uot intdntiona11y, without intention; not the 

11 family, and not te anybody. 
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1iR. REEVE: Hay 1 have one moment, your Honor? 

2 (Pause) 

3 Q Mr. Carnacho, are you aware of the reaaons, sorne 

4" reasons that individuals might be glven a permit to carry a 

5 11 firearm in Puerto Rico? 

6 A There are only two requirements that someone has 
~, 

7 11 to meet in order te get a firearm permite He ha! to be 

8 11 either a police officer, or has to be a person that justifles 

9 11 to the Court that his responsibility is to protact the 

10 11 property of valuables of somebody else. A special poliee 

11 11 that works for the bank, or something like that. 

12 Q Is there anything about your brother'. employment 

13 11 background, living situation, or anything els8, tha~ would 

'\ 14 make him eligible for gettinq a permit 'to carry a firearm?-/ 

15 A Yes, because of the type of joba, he 18 collecting 

16 11 the monies, and that falls into the category, collections of 
o 

•
~ 

17 money that he has been doing, and for different coneerns,• 
~ 

.. 18 including my office. And that falls in the category thato 
~ 

o 

19 he has to protect valuables.� 

20 Q Are you aware, or i5 it true that o~ler ~~ptoyee~
 

21 11 that you have had, who haYa ,::ollected money and valuables, 

22 11 aleo have been giCJen permits to haYa firearms in Puerto 

23" Rico? 

24 A Yes, most of them have firearms, yes. 

MR. REEVEI I have nothlng else. Thank you,25 
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your Honor. 

2 11 CROSS-EXAMINATION BY MS. 

3 Q r~od morning, 

4 A Good morning, 

VAN KIRK: 

Mr. Camacho. 

roa'am. 

5 Q How often do you socialize with your brother? 

6 A As I aaid before, we see each other every day, or 
.--., 

7 almost every day. Socializa, I think we spend almost al111 

B 11 weekends togethar. 

9 Q Al1 right. And do you know his friends? 

10 A I know Rome of his friends. 

11 Q Do you hava cornmon friands? 

12 A Yes, wa hava cornmon friends. 

13 Q Do you know Filiberto Oieda-Rios? 

~'-""'-~, 

14 A No, I don't know. 
,...,/ 

Never met him?15 Q 

16 A Yes, I did meat him about three weeks ago at 
o 
~ .:a 17 Otisville Correctional Canter, when I went to ,ee ~ 

o... 

18 brother, and he was there.
i 
o 

~ 19 Q Have you ever spoken to him? 
Z 

A I ~as just introduced by one of the attorneys.20� 

21 Q Befare then you hadn't rnet him?� 

22 A Never in rny 1ifa. 

Q Have you ever met Orlando Gonza1az-Claudio?23� 

24 A No, ma'am.� 

25 o Are you aware of a11 the defendants in this case?� 
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2 

00 you know who they are by name? 

A Okay, not by name. We11 1 know -- 1 am familiar 

3 11 with soma of the names, because 1 was present when the court 

4 11 hearing in Puerto Rico, where they were first arrestec. 1 

5 11 was present in this courtroom for a few times when the 

6 11 hearings. So 1 have heard sorne of the names.

-" 
7 11 1 cannot associate the names with that particular� 

8 11 person -- Mr. Ojada -- and the other person -- the others� 

9 11 1 cannot.� 

10 11 1 hava seen them around when they approached the� 

11 11 court.� 

12 o Before the court appearance in Puerto Rico you� 

13 11 had never met them before?� 
....--~'....., 

14 A Nevar mat tham, never saw them in my life.
-./ 

15 o You never saw your brother with them? 

16 A 1 never saw my brother with thern. 
;: 
o 

17 What is the name of your brother's, the•• o .. __. .._, ..... ... ..... ....... •�~ _...,~..fIo ~-~"jiII/~~.IM<_"""'.ll._' ~;oiI:lo... 

.. 
o 
~ 

o 

~ 

i .. 
z 
z 
2 
e• 
ó 
u 

18 

19 

20 

21 

defendant's business? 

Co¡poratior:. 

~...~"'.,..',........."..,~....¡~~ 

A Presco Puerto Rico Excellent Security 
TI • 

o Do you have an association wlth that business? 

22 A ~!~!__the a t torn.~r..._~a t .3r ~"!.c:~, ,,~!...~~C?:R~: a_:e 

23 11 papex's in 1979. 
, r .._ .. l~*_ .. 

24 Q Are you listed as an officer of the business? 

25 A No, ¡'m note 
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o Do you know who la? 

2 A Mr. Camacho le. 

3 Q ls he tha only officer? 

4 A 1 halleve he i9 the only officer. In/Puerto Rico, 

to incorporate, a minimum number persona ha. to be three. 

6 1 believe if 1 recollect correctly his wife la a130 an 

C) 7 officer there. And there ia one nther. 1 don't remember 

8 JI who he is. 

9 o A third individual, but you don't remember his 

11 mUDe? 

11 A 1 don' t remember. The last time 1 ;~aW _tilos. 

12 papera waa in 1979 when 1 drawed those papers~ 

,.,!, h,., t,' 
: ,. ~t :':}c::"~'~{"'~ ," . , 

13 o Now, did you know from where he obtalnect the 

. ···i;;~};ff<14 funda t:o buy that business?o 
A He didn't buy the business. 

16 o He didn't? 
! 
••o 17 A No, he formed the business. When he starte~. he .. 

18 rented a place and mad. some contact with the distributars! 
..
o 

z 19 that supplied tIle documenta -- 1 am ta lking about inventory 

and· .0 on. So he made sorne contract with those people, and 
o 
u 

21 t:hey would supply some, and sorne he bought, to get up the 

22 11 inventory.� 

23 o All right. Do you know today what the ~alue of� 

24 11 the business is?� 

A No, 1 don 't.� 
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Q Do you know how much income Mr. Camacho has from 

2 11 t.ha business? 

3 A I cannot tell you exact1y ~ow illuch ln the b l lSil1ess, 

4 becaUS8 he files two retums, his personal return and 

the business returns. 

6 I can tell you more about his income, his personal
--", 

7 11 income. 

8 Q What was his income last year, in 1984? 
-_~~-"-"'~"'-'"'~~''''''''''''''' 

9 A In 1984 his income ~~~~~~~~ve bee!1 aR.E2.!!~!y 

around $10,000. I tbink before, the question of Mr. Reeve, 
"'1l~"""_. Ji••'lit .. 

11 11 last year he was starting to buiId the cafeter1a--- bafora 

12 11 last year he had more than that. 

13 Q What about 1983? 

14 A 1983, around $25,000.'-/� ... - '.~""" "'''''_' >'~","~,.~,,,,-",,,.,.,.,,.~,,, .•,_,,,,,.- .. ,,.,•. ,-""'-_•.,... > .•• 

Q 1982? 

16 A About that amount of money. 
~ 

•� 17 Q•� About tho same7 
~ 

..� 18 A About the sa~e, yes.o 
~ 

o 

~ 

Z� 
19 Q And you don't remember ''1hat the incame fram his 

.; 
Z 
z 
2 bu.ine•• was?e• 
ci 
u� 

21 A No, 

22 Q Was 

23 11 income in 1984 
- ~'" 

I don't remember. 

it more -- we11, was the, ma]orii:.l._~f_>J1.:'s 

fraro +:he business or from his process 
• _' .••_._._ _ _ .•~,~ ~~.,,_,~.. '~ _' ~.~ ..., '. ••. "_,,~,,, .", - ...",. " •• ' .,., ., ;"~".."'~ '~""'._~'. ,.C • ..:.,...-",,¡,';-"'''''''~J''''''''''''._-''_''''.''''''''''''''' ,"'0" 

24 11 serving? 

A No way 1 can answer that, becau8e 1 don1t know 

http:�,_,,,,,.-..,,.,�.,-""'-_�
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exactly in 1984 how much was in the business. The raason 

2 why I can talk about his incoms, his personal income, is 

3 becaus. my office was one of the____,-lO _ sources nf that income. 
~~'~'''''f""",,:....r.''·''''''''~1'¡''<l_''''' 

4 Q You had to prepare ~ome kind of 1099 form, or -­

A Yes, that's correct. I dcn't rernember the n~~er, 

6 but we had to provide it. 
~ 

7 a A forro, saying how much you pai~ him? 

8 A Yes, right. 

9 a Now you 9tated that the defendant, your brother, 

was in the National Guard, i9 that correct? 

11 A Yes, correct. 

12 a And 
_ .. .....__~~__,""........,"¡._....A.~~~,~,',.'<J •.•••~""'.,"".c,.... ,·~,_."'~ 

i9 it not trua that where he was a member of- " 

13 11 t:he National Guard. was the same..u~_ ...~_ ...~..,'_ location where the planes
l _~~lIJjIIl'diMlI\iJl.1'J~JJ,~,~...._I'·~ 

,~~- ..\ 

"-/ 
14 were blown \ip? 

A 1 believe the Muniz base, yes.
·-.... " ,_....._._~,IoI",."'.,..oIWi~~~t RtU;~ 

16 o ~~d you stated that he lives in Carotina1___• ...............w-­ i8 
o
;: 

•• 17 that t:orrect? 
~ 

.. 
o 18 A That's c'.)rrect. 
~ 

o 

~ z 19 Q Isn't Carolina near the o~se? 

A It is about a ten-minute drive -­ well, Carolina 

21 11 -­ I mean the base ls within the Carolina municipality. He 

22 11 lives about ten millutes away, drive, yes. 

23 Q Nü·.~, con,;er'ling t'1e I!xhib:'t about the ammuni tion, 

24 11 are you familiar wi th the laws, "r -­ \.,.11, the firearms 

11 lawlI of Puerto ra,:o? 
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A To some extent. 

2 o And ia it a law cf Puerto Rico that you cannot 

3 11 ••11 les8 tha.n fifty rounds of ammunition? 

4 A No, I don't believe there ls a 1aw that would say 

5 11 this. It 19 a question of practice. Y'ou cannot go and huy 

6" one or two bu11ets out of a box. 
~, 

7 o Now, are you familiar with your brothar's travel 

8" outside of the Dnited States -- excuse me, outaida cf 

9 If Puerto Rico? 

10 A He traveled when he was a vetaran, in Vietnam. 

11 11 1 know he was in Vietnam when he waS a veteran -~ 1 mean 

12 11 when he was a serlicernan in Vietnam. He want t:o Viet:.naa, 
-~._-- ... '1_l'ff~"'''''__''~~.''''''J1\:-~"tt>',~ ....,~ 

13 11 and 1 believe was a member of the ~ational Guard, and he". ~ - __--...._.__ ,.,.,'''''I~ '''''''_.¡'''.~I' ~IlIOtiI· ~._.~~IIl.ll. -."""i'~.;v~ ~·-"l......"...:·_ .._i..

o 14 .~r~,!!>~~,~,-;~~E s~., t.!:.!!~i,~9, P'!!,,!od ,to ..~~ ~,~i~e~ s~te!. ...! 

15 11 ~9~,.!":!1.!!.Jl~_~r.!.!!±!.~".~~,~.;'".~22!.f,.,~~h!,!t.Jh!~_,'!!.!!.".,~,~!~~!"J}2,,<C~p._J~h! 

16 11 10cksmith shop. 
! 
• 17 Then 1 know he traveled in 1967, when he went to 

¡'......~¡~~'iI~~,~,'<'I~"'\o:<I~.t~~,.,.~oIr ..~'~~;ti,lr~~~\\.~.'¡;lfI'l,:}~~'<~~_,,¡,,1:,~')','''''~'''','},.. ',~..,"'~·e 
.. 18 New York !'n.~_~.!~!!~.!!~.eC!•.!L..'.!!Sf!~~3 -- I don 't remember
! 
o 

"1 19 whether he was just in Vietnam, or he was on leave at the 
.. " 
" 
oC

"..o 2Q ~.
• 
u 
ó 

21 Q Did ha maka any other tripa to the continental 

22 11 Un!ted States? 

23 A Not that I know of.� 

24 o Did you ever see your brother use a firearm?� 

25 A No, never. 
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Q Did you know that your brother was a member of the 

2 " group known as the Macheteros? 

3 A No, 1 don't know. 

4 THE COURT: vfuen did you first le~rn that? 

5 TliE HITNESS: Hhen 1 heard Mr. Rodriquez 

6 testify here, ~'e :irst hearing. 
~ 

7 THE COüRT: You were that close and you 

8 didn't know about it? 

9 THE WITNESS: No, 1 know about it, and I 

10 don' t b~liet'e he was a member. To the best: of my 

11 knowledge and belief he ls note 

12 MS. VAN KIRK: Nothing further, your Honor. 

13 11 REDlRECT EXA.~INATION BY ~1R. REEVE: 

-, 14 Q Mr. Camacho, do you know whether or not your--J 
15 11 brother even has a passport? 

16 A To the best of my knowledge and belief he has 
! 
• 17 never obtained a passport.• 
~ 

..
o 18 Q I aro not sure I asked you this earlier: po you 
~ 

o 

19 11 have any knowledge as to the relationship that your brother 

20 11 might have with the neighbors that he presently has, or the 

21 If neighbors in the comrnunity t'1here he resided prior to moving? 

22 A Y~s, ! do. We visit each other frequently, if 

23 11 not on wee~ends, almost every weekend. And 1 have known his 

~ 11 neighbors in the place before, the prior residence, aleo 

25 11 this residence, and their relationship is excellent. We 
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have played dominos together in sorne of the parties we have 

2" attended. And the personal relationship has been excellent. 

3 11 O ls it your feeling that you probably know most of 

4 the people that your brother socializes with? 

A Yes, Ido. 

6 Q So from that I would take it, based on your answer 
.;-...." 

7 " earlier, to the Government's question about do you know any 

8 " of these people who are named in this indictment, that i t is 

9 " your belief that your brother does not socializa with those 

11 people? 

11 HS. VAN KIRK: Your Honor, I aro go.inq to 

12 object. That is a conclusory, leading que.tion. 

13 tiR. REEVE: I will rephrase it. 

,.-._, 
\ 14 THE COURT: It ia harmless. It is a Court__J' 

case. 

16 THE WITNESS: Answer it? 
o 
~ 

a 17 Q Do you know if, in fact, based on your knowledge,lO 

~ 

N 18 are you aware whether or not your brother socialized in the 
~ 

o 

z 19 past 
,.¡ 
z 

~ 

z 
A To the best of my knowledge and belief he did not 

e• 
o 
u 

21 only not socialize with them, but he saw these people the 

22 11 first time ",'hen they were arrested. 

23 Q Assuming that your broth~r is a member of the 

24 11 Macheteros, doee tha t change your pos i tion in any way wi th 

11 respect to your wil1ingnese to put up your house, effectively 
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2 

your� lifela savinqs, as part of a bond in this case? 

A That is a biq assumption, but assuminq, as you 

3 11 said, no, I would not definitely -- I would not change my� 

4 11 p09ition.� 

5 Q ~~hy is that?� 

6 A Because I believe that beinq a member of an� 
. .-....., 

7 11 association -- you aasume that he i9 a member of the 

8 11 Macheteros -- that doea not make him a person to commit 

9 11 those acts that the Government saya he has comm1i:i:ed. 

10 11 So even if he were a member of .that group, that 

11 11 doesnlt mean that he would be doing, commítt1nq i:he•• aci:s. 

12 11 And I have known him, and I know how he fe.la, 

13 11 how he acts. He 1s not capable of comm1tt1nq any of t:hose 

-- .......~.\
 

14� acta.....) 

15 11 So, therefore, no, defin1tely, it would not 

16 11 changa my dec1sion on that. 
o 

. ~ 

•� 17 HR. REEVE: Thank you. 
~ 

..� 18 M5. VAN KIRK: I have no further quest10ns. 
:::
o 

o 

... 
z 19 THE COURT: Thank you. 

(W1tness excusad.)20 

,) 
u� 

21 

22 

23 

24 

25 



33 

MARINO e A M A C H O - N E GRO N, appearing as a 

2 witness, being duly aworn, testified as follows: 

3 THE CLERK: Please state your name and spell 

4 your last name. 

5 THE WITNESS: Marino Camacho-Negron. 
~-

THE CLERK: Your address, please.6 

'---. 
7 THE WITNESS: I live at 18th Street, QQ ?!.~. 

8 11 13, Jardines de Capar~~!-!3aya!!,on! Puerto Rico. 

9 11 DIRECT EXA~INATION BY MR. REEVE: 

10� o Good morning, Mr. Camacho? 

A Good morning.11 

o Are you related to Isaac Camacho?12 

A Yes, he is one of my sixteen brother. and sistera.13 

o And where do you work, sir?14
-J 

A15 I� ~,~",i!,~.~~rwork a_!:.."~.~!.!.!....~!tllé!,E..~!!"..!.é!..g"~,~,!!!.~!.a1;.,,

16 in the Legal Division. 
_ Ni.... 

;: 
a� 

17 Q \~at kind of job responsibilities do you have••O... 

..� there? 
a� 18 
~ 

a 

.,� A We are in charge to collect those bad loans,z 19� ______.._.. l'i'lAOI__'...,.~__~·.,.,.,._ ...·,.•_",."', ...... _l'...,.~"'''',,~ .......,·'IOt.·.fio',~,'<t..1~~"4""""~¡/~';"""'''''.''''''''''''''_'''-!,'''''''-'!,¡owo, ....~
 

20 where the people doesn't pay in time, repossessing auto­
__._ ' ".'� ,..~ .'",.'••,.•.."', ,." H'<..,'" ",~,"'_••_"'" .. "~,.. .•. ,. _."''''_" "•• , , ,"'".'"''..~~ ( v.~ •. , .• '~ '_., •. ~. ",. 

U mobiles, and denanding money -- demands."� 21 ­
22 

Q Can you briefly describe the nature of the 

23 relationship within your large family? 

A Well, we are a real happy family. We are together,
24 

25 all together. My father is a wonderful mane My brothers 
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and sisters are beautiful. 

o Does the family spend a lot of time together? 

3 A Yes, we do. We spend -- we visit each other, 

4 11 

2 

because I have four children, and Isaac, he has three 

5 11 children -- the others have five, or have nine -- so we get 

6 11 together much of the time. 
~, 

7 Also on holidays we get together. We go visit 

8 11 our father, because we live in the north part of the Island, 

9 11 Puerto Rico, and we go to the south part of the Island where 

10 11 my father lives. And we get together in his house. 

11 Q How often in the last several years, how ,often 

12 11 have you seen your brother, Isaac? 

13 A Isaac, I would say that I see him on aD average of 

.-"'-- 14 twice a week. Because he »~!~!!....~!w~_~2,_~, ..!h2fR!",~g,",,~!~~ 

'.-J" 

where my wife -- she loves to go shopping, and we get there15 

16 for shopping, and also on Saturdays we go to visit my 
o 
~ brother. My children, they love to be with his children.17•• 
~ 

.. 18 Q And how far is your home from Isaac's home? 
o
:: 
o 

A If there is no traffic, I would say that driving,~ 19z 

20 twenty minutes, driving. Not too far. 

Q Can you describe for the Court what your brother
21 

is like, what kind of person he is?
22 

A Well, I would say he i9 a good son, a good
23 

brother, a good husband, a good father, and a good citizen.
24 

o And with respect to his relationship to family
25 
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members, are there occasiops in which he helps o~er members 

2 11 of eh. family, whatever way he can? Or does he distance 

3 11 hi.alt tram the family? Or what? 

4 A We are so close family that any time ~ need some­

5 11 thing 1 call him, or 1 call any other brother. If my car 

6 11 breaks down 1 call him, because he has someknowledge fixing 

:) 7 the car.� So 1 call him to help me out. 

Any time 1 ~eed him he 1s thera, baoause he owns8 
"':",í 

9 11 his own locksmith shop, and 1 aro in the office moet of the 

10 11 time. So any time 1 need help, even in my houae, or any of 

11 the famlly needs help, we just call each o1:her, ane! we get 

12 together to help each other. 

Also, if 1 need a lock for� thtt<ol\uroh 1 belonc¡ to,13 
. '/./' : , ,~,¡ , 

o 14 
'l 

16 
shop, bacause it is cheaper to buy in my brother's shop 

16 
than other places. 

..~
17 

Q You indicated .that you belong to a church. Does•• 
~ 

it go beyond being a member� of the church? Are you involved..� 18 g.. 
o 

.,� heavily 
z� 19 

Well, after work 1 do direct the Theological Bible 
• ~,,_~: ....~ ......_,......__~~~1oIii _".te se lit 1 tltlUdlilili20 

A� t. 
ó 
u 

21 
_~!1.~~~u~. in Santurce,.~or_~~M~embl..x 0t.~llr...i;,!!!.!!tSll.'!%'..s:11!!'· 

Q \ihat does that mean? You say you are the Director 
22 

of that Institute?
23 

A 1 have been in charge� -- 1 aro .il\ charsz!. qt.!.~~t..
24 

17 Bibl. teachers. We teach the Bible -- we have an 
!I'lII~~'II{.I.,,_ ...... t."*'·I,,It'~.~_.25 
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enrollment of 125 students there, in Santurce. 

2 Q Based on your visits to lsaac's house, contacta 

3 IJ wit.h Isaac, do you have an impression as to his relationship 

4 IJ with his neighbors? 

5 A Everybody loves him there, because he helps 

~ .. 
.......,~ 

6 

7 

11 everybody. 

o You hava indicated, I believe, your willingness 

8 11 to put up your home as part of a bond in this case, is 

9 11 that correct? 

10 A That's correcta 

11 o Can you indicate approximately the value ~f your 

12 11 home? 

13 A The market value, it is around fif~-.iqh~ ~o 
') 14 sixty thousand dollars. 
'-' 

15 Q And is that a single-family residence? 

16 A It is a single-family residence, with four bed-
o
;: 
,.. 17 rooms, a kitchen, a living room, a dining room, a family 
~ 

:: 18 room, porch, and a carport. 
~ 

o 

~ 

:ti 19 Q And do you know approximately how much equity you 

20 IJ have in that property? 

A Yes, I owe $25,000 to the bank. And if I sell it21 

22 11 for $60,000, so I would hava thirty-five. 

Q \Vhat do you understand the practical consequences23 

to be if the Court set a bond and you postad your house as24 

25 11 part of that bond? Do you underatand that there are sorne 
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possible consequences that attach to that? 

2 11 A Yes, could be consequences. 

3 11 Q What are the consequences as you understand thern? 

4 11 A Well, in the times that we live in, anything could 

5 11 happen. And my brother, he could go to jail, possibly, in 

6 11 the times we live in. Anything could happen. 
----." 

7 Q Well, what 1 am asking you is, are you aware that 

8 11 if your brother did not appear in court when he was required 

9 11 to appear in court, you could lose your house? 

10 A 1'm sure he will appear in court. 

11 Q Why are you sure he will appear 'in court? 

12 A I know his character. I know that he viii not 

13 11 let my wife or my children without the house. And he has 

-\ 14 shown me that he is a responsible, and amiable person.
J 

15 o Have you ever known him to damage in any way, 

16 11 financially or otherwise, any other family member, or any 

.•~ 

17 other person, as far as you know? 
~ 

~ 18 A We are sixteen members in the family, and no one 
::: 
o 

~ z 19 of us has been accused or processed of any wrongdoing. This 

20 11 is the first time that a member of my family is accused of 

21 11 80me t:hings. 

Do you think that your brother, if he was released22 o� 

23 11 on bond, would run away?� 

24 A No, he would never run away, Ilm sure.� 

25 Q Why do you think that? 
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A For his character. He is not a person to run away 

2 11 from responsibilities. He is a responsible persone He will 

3 11 be there, any time they need him. 

4 11 1 do remember eme day when we were four brothers 
UAAi"·~~,,,,~,~ 

11 at the same� time in the Army. And he was supposed to show 
----~,,~,,~~ 

6 11 in California, to go to Vietnam. And he shows up -- he went 

""� 7 to Puerto Rico en this military 1eave, te see my mother. And 

8 11 a day before to be showing in California he carne to my houae, 

9 11 really shaking: "Look, Marino, 1 have to go to California1 

11 1 have te show up in the base to go to vietnam. And, you 

11 11 know, the airp1ane 1eft me off. 1 'm 1ate~-

12 And that was a day before. So he really had ~. 

13 11 time to catch another plane and go to California, and from 

o 14 there go to Vietnam. And yet he was so excited not to be 

11 in time in California, that he was really upset. 

16 So 1 aaid to him, -Don't worry about it. You have 
o
;:� 

a day to get there. You will be there in time, don't worry••� 17 
~ 

18 about it.­::: 
::: 
o 

...� And so that waa -- 1 aro mentioning one of the19z 

incidents in his life, that he had to show in a day, a 

specific date, and he was there to show up. And that waS21 

the time when in Vietnam we were losing thousands of our22 

young people, and that was the time when many of our young23 

people flew away from our nation to stay away from the Army.
24 

But my brother, he was there to ahow up. 
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So that shows me that he will be, any time in 

2 court that they w1ll call him he will be ready to come. 

3 Q Did you discuss with other family members the 

4 possibility of putting up property as part of the bond? 

A Yes. All our brothers that have houses, they are 

6 11 willing to give their properties for the bond. 
,..--, 

7 Q ls there anyone in your family who feels that it 

8 would be too risky to put your property or their property 

9 up as part of a bond, because they are afraid that Isaac 

will not show up in court? 

11 A Until now no one has said no. EverybQ4y 1s 

12 11 willing to give the property. Even my brother -­ or l'IlY ex­

13 11 brother-in-law• 
.-"', 

) 
......,/ 

14 Q Mr. Caroacho, 1 am going to show you what has been 

11 marked as Defendant's Exhibit 5 and ask you if you can 

16 11 identify that letter. 
o 

=•• 17 A Yes, this ls a letter from the Assistant Treasurer 
~ 

.. 
o 18 of Chase Manhattan Bank in Puerto Rico. 
~ 

o 

~ z 19 Q And did you bring that letter to court with you .. 
z 
z ..o today?e• 
.;� 
u 

21 A 'les, 1 did.� 

22 MR. REEVE: I would offar this letter as a 

23 full exhibit, your Honor.� 

24� THE COURT: Without objection? 

M5. VAN KIRK: Hay I see it? 
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No objection.� 

2� THE COURT: Full exhibit. 

3 MR. REEVE: May I haYa one moment, your 

4 11 Honor? 

11 I have no further questions. 

6 11 CROSS-EXAMINATION BY MS. VAN KIRK: 
r---.. 

~ ... ....-' 7 Q Good rnorning, Mr. Camacho. 

8 A Good rnorning. 

9 Q Were you present on August 30th when your brother 

11 was presented in court after he was arrested? 

11 A No, I was note 

12 Q Have you been present at any time in ~ford for 

13 11 any of the procoedings before today? 

14 A 1 haven't. It i& the first time 1 come here, and.~ 

11 1 give the reason for it. 

16 Q Do you know the names of any of the other people 

·o.. •� 17 that were arrested with your brother?•o..� 
:!I 18 A No, 1 don't.� 
~ 

o 

~ z� 19 Q Have you ever heard the name Filiberto Ojeda-Rios? 

A No, it is the first time when 1 read it in the 
o 
u� 

21 newapaper. 

22 Q You don't know him? 

23 A No, I don't know him. 

24 Q How about Jorge Farinacci-Garcia? 

A Not either. 
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1 o Hiltan Fernandez-Diamante? 

2 A No.� 

3� Q Avelino Gonzalez-Claudio? 

4 A No.� 

5 Q Juan Segarra-Palmer?� ."';" 

6 A No, 1 don 't. 

~ .....,.;/ 7 Q You don't know any of the defend.~~? 

, "::{'(~,.-,,.-

8 A 1 don' t know any of them. 1 onl§~::~~ow my brother. 

9 You never 8aw your brother with~~~;':~~ t:he•• 

10 

O 

people? );;\~~;:, 

11 A No, 1 did note If 1 would hav.H;.~.r~... 1 would 
:;:;;';~~~~v~~;;X,,>, '.' . 

12 know those people, because 1 know the peapl.t:that: ay brot:her 
',-':..>'t";:¡t·:,?-;;,·,,· ' 

o 
13 spoke tO.� 

14 Q You know your brother' B� 
,', 

o' \,\{.\,,'~·<¡~i.;.~~;1.)?;:.p>... 

15 Most of them. When 1 90 to his' 'Jl(;lÍ8. and theyA 
" ., ,', 

16" are there, he presented me his friends. Also when he 90e8 
•o.. 
•• 17 to play golf somet!mes, and if 1 90 with hi.~~ so he presents..o

-, -;~18 me his friends.i.. 
o 

"1• 19 o Now, do you know whether your br:&~~r'has traveled ..
z ·..o 20 out.id. of Puerto Rico to the contlnental':"t1~t1:ed States in 
•oC

ci 
u 

21 1984? 

22 A No, 1 don't.� 

23 Q You don't know whether he did?� 

24 A No, 1 don 't.� 

25 o If 1 told you that he was seen in N.w York in� 
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March of 1984, what would be the explanation for that? 

2 A 1 would say 1 don't know, because 1 have no know­

3 11 ledc¡e tbat he has traveled in 1984. 

4 " 1 know he carne to New York once to stu,dy a lock­

5" smith, but 1 don't know if it was in 1984 or 1983. 1 can1t 

6 11 recall that. 
~ 

. - J 7 Q Do you know that your brother was a member of the 
,....-" 

8 11 Macheteros? 

9 A The Macheteros? It is the first time 1 heard 

10 11 that my brother is a member of the Macheteros. 

11 THE COURT: Have you ever h'eard 1t in Puerto 

Rico, the \-lOrd "Macheteros"?12 

13 THE WITNESSa Yes, what 1 see 1ft th. newspape • 

14 THE COURT a Who are they, in Puerto Rico?.:) 
THE WITNESSa The Macheteros?15 

THB COURT a Yes.16 

;:
o

17 THE WITNESSa It is in the newspaper some­•• 
~ 

18 times, like when it was an incident of blowinq sorne 
II 
~ 

o 

19 airplanes, in the newspaper carne the word "Macheteros"
~ 

Z 

th.~ this group of people was the ones that blew up
20 

21 th. planes. 

But only the things 1 read in the newspapers
22� 

about them.�23� 

BY MS. VAN KIRK:�24 

25 Q Do you know that they are a clandestine 
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organization? 

2 A No, I do note 

3 o Do you know that they advocate the independence 

4" for Puerto Rico? 

5 A The on1y thing I know about Macheteros is the 

6 11 things that I read in the newspapers. 
r--, 

\ 

7 Q That ia what I aro referring to. 

8 A And the Press sometimes, sometimes they incline or 

9" go to one sida or another. Not a11 the time what i8 in the 

10" newspapers is what is rea11y happening. 

11 Q What you are saying is that you can't alway. 

12 11 be1ieve what you read in the Press 1 is that correct.? 

13 A Yes, what I am sayinq is that if whatever i8 in 

....,-.." 
14 the Press, the person that is writinq the news sometimes,-.J 
15 11 1ike we have a newspaper in Puerto Rico that we ca11 the 

16 11 "b1ood" newspaper, because if nobody dies they try to find 
~ 

• 17 somebody to kilI it, and put it in the newspaper, just to"' ~ 

N 18 se11 the newspaper. 
:::
o 

o 

~ 19 And that is not only in Puerto Rico, that happensZ 
..; 
z 
z 
2 20 a180 in New York. Like any other paper, that they want to 
~ 

ci 
u 

21 impres8 people today, just with bigletters, you know, sorne 

22 11 type of thing.� 

23 Q You ~ave read that the ~cheteros do violent� 

24 11 acts, have you not?� 

25 A Yes, it was in the newspaper. 
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MS. VAN KIRK: Nothinq further, your Honor. 

2 MR. REEVE: I have notbing further, thank you. 

3 THE COURT: Thank you. 

4 (Witness excused.> 

THE COURT: Any other witnesses, Counselor? 

6 MR. REEVE: No, your Honor. There are sorne 
~ 

~." ",,'"� 7
, 

other documents that I would seek to introduce.� 

8� I have a number of affidavits froro various 

9 people within the community in Puerto Rico. There were 

o 

affidavits that were filed at the first hearinq I 

11 believe there were five affidavits. The•• are 

12 additional. These are additional affidavits. 

13 Three of them are affidavits of first, Jose, 

14 and the second witness, Marino, the two witnesses that 

just appeared before the Court, and the third is an 

16 affidavit of Mercedes Fontanez, who is Isaac Carnacho's 
,<"".~-~",~~"".~"-, , ~- ,.,..- •.__ ,� ~ "".,, "11M I 1 •• 1l¡:~,~~j~""""'I"""·~"I"-"".I'," <·",·,"\Ut 

o 
;: 

•� 17 wife. 
.~.~.,,*,,"""..o•

18� All of these indicate a willinqness to put
~ 

o 

~ z� 19 up the property which has been mentioned in this .. 
z 

~ 

z� 

hearing, and in the earlier hearing.
•e
ci 
u� 

21 The other affidavits are affidavits by 

22 corrmunity members, which aither spaak to Mr. Isaac 

23 Camacho's abilities and conscientiousness whila 

24 employed, or are affidavits from neighbors, indicating 

his good standing in the community. And I would seek b 
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introduce a11 of these affidavits. 

2 I have not provided a copy of a11 these 

3 affidavits to the United States Attornay's Office, and 

4 I apologiza for that. I don't know if they want to 

5 review thern before admitting them. 

6 HS. VAN KIRK: No objection, your Honor. 
.....-..., 

7 THE COURT: Fu11 exhibits. 

8 What was the date of the Gaviota? 

9 MS. VAN KIRKa January 12, 1981. 

10 Your Honor, I would like to cal! a witness, 

11 with the Court's permission. 

12 THE COURT: January 12, '8l? 

13 MS. VAN KIRK: Yes, your Honor. 
".........., 
'~' 

I 14 THE COURTa I was looking at these medical 

15 papers. I see here January 20, '81. And I was going 

16 to ask somebody to translate these for me. I wanted 
o 
~ 

•� 17 to have determined when this medical report was written.
" o 
lo. 

..
o 18 MR. REEVE: Your Honor, I be1ieve that the 
le 
o 

~ 

z� 19 first admission to the hospital is on the date of 
.. 
z
z 

~	 January 5th. The first typed portions there, it 
e� 20
•� 
u
.; 

21 indicates he was admitted on January 5th.� 

THE COURT: You can't tell from the dates22 

23� on here, Counselor. That i9 what I wanted to get 

c1eared up, if they were going to be meaningfu1 at24� 

25 a11, they wou1d have to be proper1y trans1ated.� 
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MR. REEVE: Your Honor, ther~ .j,,ª,,"~-,m!!~!~!t,.º,n, 

2 the original records that indicates January 5,,ti, 1980. 
X~• • ._.,,,,,.,,-_... ,,,,__~. J •• 

3 
,~fil,l:&. i s. ilD_-ªt~~.2h~~..!!.<!I!.. ..~~!..,,~~~!~~.!?E!" .. aI!? ".~e 

4 indicates that that date was incorrectly placed therel 
" ' ,_.·_·'"...._ ...Ui.,~.. '·.,.... _·.'_,., ~....... '"' '''~>''- •• '~'" -~ .....' • ". _ ".,."......¡t"'~_ ..4l< ....(>o.__'" <I_'·"'''H,''''"''~''_' .' ..,,""", .... ""'~' "",,,:,.,,,,,,__ ,/:>,.'<'~_.- ,� 

5 i t ~!!2~!~_.!?!_~!~~,~~.,.?,I.,1~~ª~L~..!,~.~.!;r." t,~~.n ,1980. 

6 And that the reason for the error was that 

7 the year had recently changed, and the individual had 

8 probably put down that date. 

9 THE COURT: Where does it say that? 

10 MR. REEVE: Can I have one moment, your Honor? 

11 THE COURT: Do you have a copy of these, 

12 Counselor? 

13 MS. VAN KIRK: Yes, your Honor, Ido. 

/~~ 

I 14 THE COURT: Well, I am looking at paga number 
'-..-1 

15 -- there is quite a faw pages. I guass it is 11. 

16 Do you want to hand this down to counsal, so 
;:
o 

17 we will both be looking at the sama page?•'"
~ 

..
o 18 MR. REEVE: Yes, your Honor. That date is 
~ 

o 

~ 19 listed there -- may I have one moment, your Honor?z 
z '" z 

oC
2 20 I aro glad the Court pointed that out. I 
• 
o 
u 

21 qave the full records -- I have a full copy for rnyself, 

22 and I omitted what would be pagas 2, 3, 4 and 5, which 

23 are the typed translations of al1 the entries that the 

24 Court has. I apologize. 

25 THE COURT: What about that January 5, 1980, 
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date? 

2 MR. REEVE: Your Honor, ~¡;;" 

",.,'), t 

3 THE COURT: It 1a a yea*~~'p~t of tbe way. 
}~!;n~/;,.,,' " " 

4 MalO REEVE: Your Hono~Jr.~,:~eré le;a note wh1ch 
'~~:: {~;,r;r\\_':j~'-~~/,;..,;;: "," ' .. 

6 18 dated October 23, 1985, .fia, ,-To whom 1t may 
¡;01:·,/; 

6 concern.­

~ 

"""';¡ 7 1 
THE COURT: Who 

8 ~~~. MR. RE;EVE. by the auperv1aor

9 (J;~ ~ ~e ~d,+caJ ....~..Il~'O~S!c¡>~i 2!i.~ 

'" 

10 THE COURT. 

11 MR. REEVE. Well, t:bai: i8 who it 

." .; 

12 ls siqned by. 

13 '!'HE COURT. Do yoU, Jc,r. 
;.:·~~.·8 ,,'-~~::~~~¡ ". 

1 'A.", : "/'~,,"l' ~'m' d·'íir,?0,,;,yr:'.,·
t'7'\ 14 lfR. REEVE. I 8> ~'" ;¡Z.. -­t " ,.;;~Qtf" .. t~{~;:~~~n.ry 1 oV 

not, your Honor. '¡:'~~~{p¡::'"16 

16 THE COURT. Cou1dn't a~y~ódy wr1te that? 
o ;'¡;\:fi~:¡~ , .. 
~ 

17 MR. REEVE: Yea, your l{onc>r, anyone cou1d•• ;.-\ ...o ',:',",',' 

,.,:·.\;:D~¿3;;L ..... 
18 wrlte that. ",,,',,,.,,..,,,,,,,., ' 

¡ 
~ .:: :;:;~t:i;;::;, • 
; 
z 19 I wou1d auqqest to ther~~~t that when the 
,,¡ .:.-.~,'}-:":lt\\:·:_,·.·': 
z 
z 
o 20 recorda are eva1uated, it lndica·ti~¡.,'for examp1e, that 
•e
~ 

/ft~~~~~~$X~~i;'~!·' ," . .. th. treatment, for examp1e, on Jan~ary 13, 1981,u 
21 

22 January 20, 1981, and it indicates, tor examp1e, on 
',.'~'.l. _ 

January 20, 1981, on that entry,' it indicates that the23 • MIl .......�• WIo_ .. _'III'_.~~" ~~~~

24 33-year-old ma1e patient sufferedfracture two weeks 
...., ·.d·h~. '.14' un!-.I ... ~ 

aqo -- wh1ch wou1d be January 5,1981.26 
••"-"''''o''-'''~''''>''''It\"....,.,~~~ "''''tt<'''''!j,·rlI'',~,~ll;''J>'I!I'~,~A, .. ~r ~..J'Aj1.1 t... ....:.'Iot,"~II"~~4j~AfbjtilíI~'~.*lM
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A11 the_~!,,!:~~._,!~,U~~,,,,!~~~!l~!!l.,,,,,~~~,th, 

2 February 11th -- a11 the treat:ment is in 1981. 
___ ~' __� "'"'·_·"""""'~"."~'.'"·'II'''~,,,,,,,,,,,,,¡!"\",".-,,,,,,·'¡'''_illt~·'1;''''·,'''',.,,,,;·

3� THE COURT: Does it say how it happened? 
I 

4 MR. REEVE: It does, your Honor. It indicates! 

on January 5th that he slipped on a skateboard, suffer­
___• ._.._ ..._ ........,-..._.~._~ ....,',·__.....'..._.' ....L_\"'..............'·"~N ...:.~'....--__......._,jl\l...._·.." ...,"'-"'._...f·,_.._,....,."'·..... '__,o#;"' ..·",~,~~
 

6 ing trauma� to the right 1eg. X-rays show fracture, and 
""'" ••./<0',"'.0'" "~,o •. ' ".-~""i'~':, -." , "-'l ,_ ,..... :,~~.;.l¡,:,.."",_f.~,",,· .. " " ,.­

é'""" 

7 disti1 third of tibia -- that is the entry dated January 

8 5, 1981. 

9 And that is consistent with a11 the entries 

beyond January 5th. 

11 THE COURT: When was that made up~ _ Whan vas 

12 that typed up? 

13 MR. REEVE: ,~!!",.!!.~!:l~Your Honor, ..~...! 

14 be1ieve, 1985. • done at___ on October� 23, And that was ..ilI_.......,.'''il..�".~-""'-"'~í'.~ ~ 

my request, because� I be1ieved that the handwritten 
_,_. JoiC.."""..... 'N"'.I-' 11_'~G<!lJII~~",~' 

16� ...!-.2,...~!~~~!.e~,~r •medica ~,,,:.!~~C?:2!J_.':!!.:..!~.~~c:?~!'!h~.!:.~~!.~,~.~,.c;~!,.!;
;: 
o 

•� 17 And so we requested that tbe hospital redo thoseo:� 
_~r,OllW_CV<1l'":~"","·":,'Ü.,,L .......i.I'1·,,"'·."':'O.."J,.,.·"",.....~ .. ,.• ~,.,' ..·t, •.¡_..~II_~~...\rC~_.\IlWO'".~~'......- .....·""J_.. "'_Il.olo:l~"J.' .......',"'-AI~
.• '.'� ....·.-"''''~,,~".,~ 

~ 

..� 18 records. 
~ 

o 

19� THE COURT: Take tbe 1ast one, June 2, 1981. 

!-iR. REEVE: Yes, your Honor. 

THE COURT: We11, I guesa that conforms -- I21 

thought it didn't conform, but it doee conform with22 

23 the first. A11 right. 

MR. REEVE: I be1ieve it doee conform.24 

I reviewed them -- I may have missed 
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something. 

2 THE COURT:� The Government can check it out. 
I 

3 l-1R. REEVE: ! bel~~!.~.. ".~,~~~.~_.:~C:>~~,~~.~ r.?~r I
I 

4 
•Honor. But� that is why I 

"-,'"" " .. -."~ __� submitted both the handwritten
, 

l
,....... ~ .......,._.........,,~_,. .. t""._,,·~' .....·.f\II'''-,''''''''._O'IO-,''''!~, ....,..,,~..·~_~""""~"'-""'~'~''''_''''''i''''''''''''·.....<Of... ·..•··,·.·;,··· ,_,~",
 

5 aS,_~ell. as. the tlR.!g..~!}.~!l.P.~JO',I}. 

6 THE COURT: What is your claim, that he was 
~ 

7 in the hos?it~l during this period, or was he around 

8 on crutches, or what is your claim? 

9 MR. REEVE: Well, your Honor, my claim is 

10 that he was on crutches. He was, as I underetand the 

11 medical records, he was released the day that the cast 

12 was seta The pictures document that it was a full­

13 lengt.h casta 

::..-'} 
14� The Government's claim at the original hearing

''-'' 

15 as I understand it, and based upon the exhibits that 

16 were introduced, was that Isaac Camacho-Negron the 

,.~ 

o 

17 Government believes to be "Frank," and was one of the• 
~ 

..� 18 parties directly responsible -- that is a conversationo 
~ 

o 

~ z 19 in which there are references to the individuals who 
... 

..
z
z
o 20 got. stuck in the swamp. And I would suggest to the..• 
ci 
u� 

21 Court that it is strange credibility to suggest that a 

22 roan who has a full-length leg cast on, as a result of 

23 a broken leg, seven days before, is moving through the 

24 swamp in the middle of the night. 

25 THE COURT: Wasn't there somebody alleged to 
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be just standing there, watching the planes burning on 

2 tha beach? 

3 MR. REEVEa There i8 a reference to that in 

4 one of the Government's exhibits. Perhaps:it is the 

5 Governrnent's position that Mr. Camacho was the indivi­

6 dual standing there. I, frankly, don't know whdt the 
,0,

......;.,¡ 7 Government's position is. 

8 THE COURTI In other words, was he part of 

9 the burning of these nine planes, $45,000,000 worth 

o 

10 of property? 

11 HR. REEVEa Well, your Honor, I don'f: know 

12 what the Government -- rny position is that the Govarn­

13 ment has the burden of establlshinq by el••r and con­

14 vincing evidence -­

15 THE COURTa That's right. 

16 MR. REEVEI And that, ~1~ ,evi~.!!s!,,~~sJ: 

..o·• 17.. ,~stablis~..~,t~.. .s.t~~~... ~.!!! *~~,x9..lw~~_t'l ...t!l!.,~...~!. o... 

18 Gaviota in~id~!l~.i.. 
o 

; 19 THE COURTa On the top of page 76 in this 
lE "'¡IAb4lJi t 'IR.' .. 
.. 
lE
lE 
o
e 20 ...",u....l:!..~~JJk""".!~2U'~ transcript f~~_~~!!~!!,1;,~,f
• 

you, Jumbo and Y-Yo. They were the ones that were21 ...... ,...m • SM' !t a' ill 

supposedly pr1rnarily respons1hle, accordinq to the22 

transcript, most responsible -- or really responslble,23 

change Rmostly responslble" to "really respons1ble".24 

1-IR. REEVE: That 1s correcto The only other25 
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documentary evidence 1 would seek to introduce i8 a 

2 Xerox of page 63 of the search warrant affidavit for 

3 Mr. Camacho's residence, which 1 believe 18 part of 

4 the Court file in this case, or it should be part of 

5 the file. That 18 the search warrant and affidavit. 

6 THE COURTz The page again, please? 
·-., 

7 MR. REEVE: Page No. 63.� 

8 THE COURTI All right.� 

9 MR. REEVE I And the final document 1� 

10 apologize to the Court for not having a copy� 

11 THE COURT: What does it say, Coun~elor, on� 

12 page 63?� 

13 MR. REEVE: 63, the second fullparaqraph,� 

>-..~, 

14 indicates: ROn May 14, 1984, Special Clerk (SC)
, ""'···--'...."'!,_,....,,""'·..."""'-,li'_,'"l'"'¡f-,~"\""'_"";:l"'~;;oI. ...¡,,',,'~"."",.. ·- .. -' ....·,.·.¡'W'-.. ".'~hn.'~ ...... '. ,-' '"·"" ..~,-;¡;.}··-'"'·"~I·".' '·n"· .'".J 

15 Antonio Rodriguez, observed Filiberto Ojeda-Rio9 
.. '.~.". o" "-.... ',,:" l']·..f ;'l', • '·_,F':' "r,l•• '··",,!-"'· '~i>,~ .... ,.. ,- ¡ " • • 

16 return te his Levittown, Puerto Rico, residence at 9:47 
.-- .,;•..,~.I'l""""!'Ii"~~:,~"""¡,W_""..,,).....,.'."'"'....A~_,.,.,~ •.I,..• ·.'".~:·<·.,,·.,IIl\·",<_"':· •. ·..:...,.lC1I,... '.; ..;.,.¡!>Il, ",~~h' • d, :.'_ "',,.,......."llv:' " " ...,,' • '.,".� 

..o... ,. 17 p.m., but not enter the residence. SC Rodriguez ob­• ~, ,__ ~, __ ",. .,_._~ _,¡- _,,,.•,.:. - ...,, J."',., ,' , .~. ,,<,l, · ··';l· '-.,.(·· _~· ·.'<,. ~.:~.'\.: .•. '" '"' rl\o·.·~··t .' 
~ 

.. 18 served Camacho-Negron arrive at the resid~nca at 1Q:Ol
o " ;.,' '-".", " ~ • 'o', .~ .. ,. ~ ,,-,¡-,,,,,,'.,;,_... ,,~.,;~ '¡", ..;,"-., ..., ";J •...," 

o... 
o 

~ 

,¡ 19 p. m., ~~~..but nait~e!. _~_~2.:.~c.?_~-Jl~:_.,9.,~_~gJ!.Q.::~egr~n,.

&ble to enter the res1dence."20 •._.,,,." •.. .._.,_·_·.__....·...;.,~_ ............:~(~'..:l''4'f('''''''..:I~,'~lIIr'''',!""i",\,·,,-~_~,,··.. t. Ai� 

u 
.; 

As your Honor might be aware, in our review21 

of the transcript in this case the Government's claim22 

i9 that Isaac Camacho-Negron 1s "Frank," and that the23 

basis af that claim is survelllance, as testified to24 

by Agent Rodriquez at that hearing. He testified,25 I 
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believe at least three times on Direct, on Cross and on 

2 Redirect, that there was surveillance on Hay 14th at 

3 approximately 6:00 p.m. It was right after he 1eft 

4 his ofiice, and that is exact1y why he remembered the 

time. 

6 And that ls how they established that Mr. 
.-..." 

7 Camacho-Negron ls "Frank." 

8 It is our position, based on the search 

9 warrant affidavit, as we11 as based on the 10g8 -- and 

that i8 the final e~~ibit that I was goinq to seek to 

11 introduce, the log, the bug of the Levittown resid.noe, 

12 which was the residence of Ojeda-Rios -- the•• are 10gs 

13 taken by a rnonitoring aqent, and on Hay 14th, which is 
..,.-- ..... 

., , 14 the date in question, there are, in fact, 10g entries 
'...,/ 

which start at 10:18 p.m. And it indicates persons 

16 entering an apartment, and conversations which went on 
~ 

• 17� at that point... 
~ 

..
o 18� I think that the combination of the 10gs, 
~ 

o 

~ 

z 19� these two pages of the 10gs frorn Hay 14, 1984, which 
oí 
z 
z� are marked in Vo1ume 2 of an 18-volume set, disclosed2 
e 
lO 

ó 
u 

21� by the Governrr.ent to a11 defense counse1, on pages 248 

and 249 cf Volume 2, those antries, combined with the22 

23 search warrant affidavit and the testimony of Agent 

Rodriquez, it ls our position establishes substantia124 

doubt, and simp1y the� Government has fai1ed to meet 
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their hurden of establishing the corollary to all 

2 their arguments, which is that Isaac Camacho-Negron 

3 has acode name in the Macheteros of "Frank." 

4 And so I would seek permission to have page 

5 63, which by the way, is a search warrant affidavit, 

6 which was sworn to by Agent Rodriquez, the same Agent 
....-..,. 

7 wno testified at the detention hearing, marked as a 

8 full exhibit. 

9 THE COURT: Without objection, full exhibit. 

10 MR. REEVE: And I would also seu to have 

11 page 248 anc 249 of Volume 2 marked as a full exhibit. 

12 And, your Honor, I do not have copies of thOS8. 

THE COURT: The Clerk will make a copy, or13 

,...., a Xerox.14
J 

HR. REEVE: I would request a copy be made15 

16 and filed, and it can be marked, if that i9 acceptable. 

;:
o

17 THE COURT: You can do that,after court, if 
o: " 
~ 

counsel has no objection, she will verify what you.. 18 o 
~ 

o 

are referrinq to.
~ 

z 19 

.
,.¡ 

z� 
z MR. REEVE: Thank you, your Honor.� 
~ 20e

ci MS. VAN KIRK: Your Honor, I would like tov 
21 

call a witness in rebuttal. .~d perhaps if the Court 
22 

is going to take the morning recess, it will give me
23� 

a chance to look at -­
24 

THE COURT: How long 19 your witness?
25 
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MS. VAN KIRKz It should be about ten minutes. 

2 THE COURT: Our Stenographer 1s readY7 you 

3 can finish it right now. 

4 MR. REEVEz 1 would prefe~ to proceed now. 

5 THE COURTz Let's proceed and complete it. 

6 HS. VAN KIRK: 1 would like just a minute te 
/..-...., 

7 100k at this.� 

8 THE COURT: All right, the Court will wait� 

9 fer you.� 

10 Has counsel for the Government -- well, 1 

11 w111 wait until you finish. 

12 ~~.~"-:'~~~_~......~~E-~~¿?!~.!~~~_~2~.2.~,.,X.2,~ 

13 inve9.t~~~_~_~!l...!.2.!.Ilg",~!!J.'~~!"~!~!.!!~".<.!!!1!~.!~".~~.!_B~ 
,-\ 14 .~,!-'!_,~~Y..~,.,~, br::q~~~, .. ,~!9 ...~,?~~,~9:'.'~!.~I~~!,~~~.,"~~,,,~.!;b,!L,,q!Y!.29 ,'J 

15 or not? Has that been ascertained?-� ._'t'_.--_...._.__Ml....,''''''''''', .. ·...··~('''·· .....·•.. .-,.;.,...,;.· .",''',~-..,........__ ...� 

16� HS. VAN KIRK: No, your Honor, that was not 
> .' .,.,.~~........ ,: .......'_w...."" ...~· .- ......,."" •.'"..-jI.i.,>,,....,~ ........ ' ...,.... I'.~ ..,,,.~,.... ,,,"' .., "'" ..-'..,..... 11;•• ' ....." .. " ,r� 

;: 
o 

.•� 17 confirmed. 
~ 

..� 18 However, the witness that 1 1ntend to put
:::
o 

o 

~ 

Z� 19 on is going to explain a little bit more abeut his 

20 role with the National Guard, and etc. 

u 
.;� 

It is our position that he at the time that21 

22 the explosion occurred, he was a rnember of the 

23 Macheteros and the National Guard, and that he is an 

inside mane 

And he, as the Court said -- it doesn't say 

24 

25 
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that, it doesn't mention it, the transcript saya the 

2 people most responsible that made it happen were -­ and 

3 they named the four people, including the defendant. 

4 And our pos1tion 1a that even though he may 

-." 
not have been the one that actually went up and put the 

6 dynamite under the planes, that 1f he was involved in 

7 other respects, that makes him, of course, as guilty 

8 as any of the others. 

9 Your Honor, the Government calla Jos. 

Rodriquez. 

11 

12 
,.-.,o 13 

14 

16 

17 

18 

19 

21 

22 

23 

24 
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J O S E P. R O D R 1 Q U E Z, appearinq as a witness, 

2 beinq du1y sworn, testified as follows: 

3 THE CLERK: State your name and spell your 

4 last name. 

5 THE WITNESSt My narne is Jose,middle initial 

6 P., as in Pau1, Rodriquez, R-o-d-r-i-q-u-e-z. 

7 THE CLERK: Your address? 

8 THE WITNESS: GPO Box BT, San Juan, Puerto 

9 11 Rico 00936. 

10 11 DlRECT EXAMINATION BY MS. VAN KIRKI 

11 Q Agent Rodriquez, you testified at the prevlou8 

12 11 hearlnq before the Maqistrate, did you not? 

13 A Yes, ma'am, 1 did. 
".,,, 

J 14 o And do you reca11 the conversation which was 

15 11 introduced by the Government concerninq the incident known 

16 11 as La Gaviota? 
~ 

:1• 17 A Yes, roa'am, 1 do. 
~ 

.. 
o 18 o And was the defendant invo1ved in that incident? 
~ 

o 

19 A Yes, ma'am, he was, accordinq to that convoraation. 
,,; 
z 
z 
e 
oc• 

20 o How ia that? 
c:i 
u 

21 A That conversation took place on Hay 17, 1984, in 
• ,.,. < .... ,~...'_~~ ••,,', ..' ""e.'''~ t-",.r o"~ ~.«". ;~, .,." ,,,,,,~.,.....,"....... ,,',""""'" ~,,,,_ .'" ~_~._,..~_ .-.....~ ,_~. '~,"~"""'''''J","''I'i~'.,-'',l'l\-~.",-:.~~.;"",.,f,p'<''"""".. '", ......"","Io~~.:<-e;J~~',,.~Z"'~"""_., 

22 11 the residenc.~ ~~.,!.!!~~~!~2.J?i!2!:!!2!.L..l!!'l.;.,C?.h_~_'!.!,,,}~,!!...,,~_Y..!!:­

23 11 town Bou1evar?, .the uEs~ai~s_~!!.!~.J!.i~_..~~~~~.~~.The. per­

24 11 sons invo1ve~_.!~_~~_..s.?ny'~r!!~!..q.~_~!:!.Llli.,.l2,!,~1:,2_ºi.!9-~.:A!9..!' 

25 11 and Juan Enrig,ue....~~!!.~~.!!.!!..~:r,. 
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In that conversation they Btate -- and I read it 

2 11 into the record in the previous hearinq -- Juan Enrique 

3 11 ~eqarra lB telli~..cJ:.-91ed~.~~.i:...~e ee;l"!~!I__~,?,.,!!.!:~.",~~!?l.~ 

4 11 for making the opeEation, ~~ ~._Q.~y.i?ta._aM'S~~!.!L_.~.!l.d..,~!l~ 

5 11 lista Frank, Jose, Jumbo, and he refera to Ojeda, you and me, 
oj¡ -_ "._•• "~'. ·"""""'~·~"""~'_'·''''''''''< __'_'~''''_··''''· __··''''''''_r.''''', , -~pr". ' .." _ _,'"._ ,", ,__•._•••.~, '_._. ,_••...• , •• """',,,_,,._<~,~,, u._,-,....... ._� 

6 11 gpe,aking ~~~u1;._.hims!J.fL...!~-a._~rtr+~~!"'..~..9.:~¿:!!l. 

~-

7 They continued speaking later in the conversation 

8 11 again on that same date, where they mentioned that ~'e~ W'?~ 

9 11 describing T.!!!2.. was the on,!l_.~J...!:.~~9-..C2~ ~~.. ~..!2~f. '"''!!..~..C:.!!.!~.9 

10 11 the fire. 'tino 19 Avelino Gonzalez-Claudio. 
'" . 

11 And .when .t.1}!!Lt:.al~~,:tt....:~e ~ r!.. ~e ... o~~!~ .•~!~ 

12 ~~__!..I.!!:~_.~~~,~W~P't.,"~~.,5{C?~, ..~.~,~!..g__!.~.>,Eh!.~~~",,,!~!.~~ T1nt? 

13 was,~,il~9.l!!'~t,~~, ...~F.,~ -- we haya not confirmad or uncon­

::)� 14 firmed that tha defendant did have a broken leg on this 

15 date, however he was a member of the National Guard from 
.... " .rrlf/iíI"·ur "~~_~,,"~;,,<#~;,,,""""'-..»l'l"'~~""'~>4ll~"~ 

16 January, 19801 _t9 J~n~!FYte1983, which encompasses the date 
;: 
o 

that La Gaviota occurred...� 17"
~ 

..
o� 18 There were, accordin9...~o illf9~.tiq.u. t.h4t....:t.tUit 
~ 

o 

., 
z� 19 !-1acheteros ..~E~~~~~~.ti2.JLFele.~~,,~~ .. to..".,~.!.., ?,F.!!!/_...:9.~.~~U:~!lt 

.. 
z 
o
z� 

~ La Gaviota, there were a total oE seven security person­..� 20 _"'''_...··"....',''''..._olOII'' ~._~ .._._ __._._ __'RW¡a':'1l'l',",,"'~¡¡U~ '_"';_ ..e
ci 
U 21 nel ancL.~_~~:r.:hwh~..~a~_2011e in ad~.. ,~,~tually place? ..~,~..,"~~. 

22 Jf you \.¡ill notice in the conversation he is 

saying the persons who rnade the most, or who are most23 

24 11 responsible for making it succe~sful ~re those five. The 

information they released to the Presa was four that went in25 
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to place the bomb. He llsta flve, maklng lt most successful, 

2 ineluding the defendant, who was a member of the National 

3 Guard. 

4 o And he was a member of the National Gúard at the 

base where the planes were blown up? 

,'""
".-J 

6 

7 

A That ls correct. 

THE COURT: Nas that the Air National Guard7 

8 THE WITNESSJ Yes, slr. 

9 THE COURT: Or the Ground National Guard? 

THE WITNESS: No, lt ls the Puerto Rico Air 

11 National Guard. 

12 THE COURTI What Was his 8tandlng in that? 

13 Was he a Sergeant or a Corporal, or 

1""""\ 
V 14 THE ~ITNESS: Your Honor, 1 do not reeall the 

exact rank. As a matter of fact, 1 don't recall -­ 1 

16 have reviewed his records from the Puerto Rico National 
! ..• 17 Guard, but at this time 1 don't recall what his milita 
~ 

.. 
o 18 spe.:ialty was • 
~ 

o 

~ 

,¡ 19 THE COURT: All right. 
,,¡ 
z 
z 
~ 

e• 
BY MS. VAN KIRK: 

.; 
u 

21 o Now, is there any question in YOilr mind, based 

22 11 upon the investigation that you are aware of, as case agent, 

23 11 that this defendant ia "Frank" within the Macheteros 

24 11 orqanization? 

MR. REEVEI Your Honor, 1 objsct to that. Th 
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quest10n is for the Court. And by asking the w1tness 

2 the ult1mate quest10n 

3 THE COURT: I think you are asking h1m his 

4 op1n1on, has he established an op1nion? 

5 MS. VAN KIRK: Well, your Honor, opinions 

6 are admissible, 1f it is based upon a sufficient 
..-.... 

,. 7 amount of informat1on. And he is the case agent of 
..:. ~~,..,~ 

8 the case; he has reviewed all the files pertaining to 

9 the 1nvest1gation, and is capable of enter1nq an 

10 appearance -- an op1n1on in that respecte 

11 THE COURT: Well, I suppose if you a.k him, 

12 after having read all of the documentary ev1dence and 

13 transcripts available to h1m throuqh the PBI, does 

14 he have an op1n1on as to the 1dentif1cation of who he-")� 

"'-"� 
15 11 1s, he can q1ve 1t to you. 

16 11 BY MS. VAN KIRK: 
o
;: 

.. 17 o Based upon your review of the reports of the'"
~ 

o 
18 1nvestiqation concerning the Macheteros, you were the caseN 

~ 

o 

19 aqent of all that investiqat1on; 1s that correct?z 
z '" z 
~ 20 A That is correct. 
oC• 
u 
ó 

21 Q Based upon your rev1ew of the invest1gat1on, the 

22 11 electronic surveillance, the interviews of witnesses, physi­

23 11 cal surveillances ':)f the suspe-::ts and defendants, do you 

24 11 have an op1n1on as to who Frank i9 within the Macheteros? 

25 A Yes, ma1am, Ido. 
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Q Who i8 that? 

2 A Isaac Camacho-Negron, the defendant. 

3 Q Do you have before you Government's E~~ibit No. 1 

4 for identificat1on? 

5 A Ye5, roa'am, Ido. 

6 Q What i5 that? 

7 A This is a two-page financial ledger that was 
!J •� bit--*, d .~* .....,._ 

8 seized in t~~ "':~~!Y~~~~!.~~:~~.2!l,.,~~,:~~.~ 

9 30, 198?~ the date that the dafendants were arrestad. 

10 Q And 15 there a reference to Frank 1n thi8 

11 11 document? 

12 A There are seven references to Frank on these 
•• ,. •. 1 1Il1:ílll ......... ilW""""'"""""~",-"""""""",,
 

13 two pag;e!: 
_. --'\ 

---.,..1;� 
14 MS. VAN KIRK: Your Honor, we offar it as 

15 a full exhibit. 

16 MR. REEVE: Your Honor, I objact on the 
o 
;: 

•
o�

17 grounds that it has nothing to do with establishing" ...� 

~ 18 whether or not that Isaac Camacho-Negron is Frank.� 
le 
o 

~ 

z� 19 That ia what the Government put this witness on the 
,.; 
z 

•e
e
z 

20 stand to do. 
.; 
v� 

21 ns. VAN KIRK: Your Honor, that is not 

22 correcta This documant is in rebuttal to the defanse's 

23 portrayal of the dafendant as a hardworking indi~'idual, 

I 

24� with several tias in the community, a very close I 
I 

25� family, who is the owner of a locksmith business, and 
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therefore, would not be likely to flee. 

2 This document shows evidenoe of a large 

3 amount of money that this defendant has access to, and 

4 1s in rebuttal to the evidence presentad by ~~e 

5 defense. 

6 THE COURT: The Court w1ll allow lt, a full 
.'--' 

7 exhibit. 

8 ! would ask the witness if he knows, up at 

9 the top, the fírst column ~cross the top, Fecha, and it 

10 goe3 on to proceed to the rlght. What dos. that 8ay 

11 11 in that f1rRt 

12 11 BY MS. VAN KIRK: 

13 Q Would you translate Che top portion? 

~ 14 A YeR, "Fecha" ls a date. "Por Concepto de" 1s "for 

15 11 the concept of." For the concept 1n th1s case, it would 

16 11 mean. They are l1sting, it is a listing of the persona who 
o
;: 

• 17 did the actual transaction, who are involved in the actual 
" ~ 

.. 18 transaction. 
! 
o 

z 19 The other ~ords I can't read in the column. Numbre 
.; 
z 
z 
o i8 Rname,R and "Inger" stands for "inco~e." 

~ 

e 20 
" 
ó And the next colwnn ls the initials, I believe itv 

21 

ls E.G.R., and 1 do not know what that stands for. Eut they22� 

23 ar~ listing the arnount, the last colurr.n 13 the balance,� 

"bal."24 

THE ~OUP.T: So under income, you come do~n25 



5

10

15

20

25

62 

here to this September 9th, "de Frank" -­

2 BY MS. VAN KIRK: 

3 What does that mean?O 

4 A tes, sir, that means from Frank. 

THE COURT: $36,0001 

6 THE WITNESS: That's correct. 
-., 

7 THE COURT: Then we go down further, to the 

8 11 30th of that Month, "de Frank" $20,000? 

9 11 THE WITNESS: Correct. 

11 'l"HE COURT: That's $56,000. 

11 11 Then we come to the 22nd, "de Frank" -- that 

12 11 is tha 22nd of October. 

13 THE WITNESS: Yes, sir. 

... ""~~ 

14� THE COURT: S10,00).
'-./ 

THE WITNESS: Your Honor, you missed one up 

16 on line 5 ef the ledger. In ver¡ small letters i t has 
o 
;: 

•� 17 got "a Rafi," which means to Rafi, "de Frank," petty
" ~ 

..� 18 cash.o 
~ 

o 

~ z 19 11� THE COURT: Yes, 1 did miss that. 
.; 
r..
r 

o
11� ':'HE WITNESS: $2,000. 

oC.. 
u 1 " 21� THE COURT: $2,000, right. 

:-'hen t:.here are a m:;",.ter of other names on22 

23 there, Di CClurse. 

24 BY MS. VAN K"[RK: 

Q Then on the second page -­



5

10

15

20

25

63 

THE COURT: Yes, there i8 one there, "De 

2 Frank, $7,000."� 

3 Q Ie that correot?� 

4� .; Ye9. 

THE COURT: Then on the 19th, na Rafi de 

6 Frank, 54,400." 
, ....--....,., 

7 And on the 30th it 100ke like "de Frank, a 

8 Jose, $2,000." 

9 TliE WITNES5: Correct. 

THE COURT: AII right, a ful1 exhibit. 

11 M5. VAN KIRK: Nothing further, your Honor. 

12 HR. REEVE: Can I haya one moment, your 

13 Honor? 
''='''''....,\ 

14� Your Honor, I am asking the C1erk for'-/ 

Government's Exhibit No. 4, which is a sea1ed exhibit. 

16 And I wou1d like to use that exhibit. The Government 
o 

•
~ 

17.. has referred to it in their exarnination of Agent 
~ 

..
o� 18 Rodriquez.
::: 
o 

~ z� 19 

I wonder 

THE COURT: l don't know what is in it. We 

wl11 leave� it to Governrnent counsel. lf it was given 
.; 
u� 

21 to the Magistrate in camera, or what were the 

22 circUIr.stances?� 

23� aRe REEVEs 1 believe it is Title III 

24 material, your Honor. And as l read the transcript, 

that is the reason it has been sealed. It i3 Title 
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III intercept summaries of conversations, and the 

2 Government at that original hearing before Magistrate 

3 Eagan requested that those transcripts be sealed. 

4 1 don't know what the Government's pos1t10n 

is at th1s point. They refer to that exhibit, not by 

6 number, but� in questioning Agent Rodriquez. 
,r-.... , 

7 HS. VAN KIRKz Your Honor, may 1 unseal it? 

8 THE COURT: It may be opened, and see whether 

9 or not it is in camera material, or whether it i8 

evidence that was sealed by the order of th. Maqistrate. 

11 MS. VAN KIRK: Yes, your Honor, tbat's 

12 correct. They are the transcripts that ver. used at 

13 the detention hearing before Maqistrate Eagan• 

.-,-",\ 14� THE COURT: Why don't we keep them clipped
'-' 

together? 

16 

~ 

•� 17 ..lE 
o

!� 18 
o 

~ 19,¿� would 
... 
z 
z 

MS. VAN KIRKz With the envelope, perhaps? 

THE COURT: So there will be no separation• 

l1R. REEVE: With the Court's permission, 1 

just remove number four, and put the remaining 

o..� exhibits back in the envelope. And I will place number
•e
.; 
u� 

21 tour in there, with tha Clerk's assistance, at the 

22 termination of our hearing.� 

23� THE COURT:� Very good. 

24 Are you going to mark this for identification 

for this hearing, so that when you refar to the 
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w1tness you wl11 say, RShowlnq you Exhlblt so and so 

2 ol thls haaring" 

3 MR. REEVEz We11, your Honor, 1 wl11 do that 

4 if the Court� deslres. My po8i~ion on thls:ls that I 
'.".; 

5 think the Government is -- all()f the exhlblts whlch 

6 were entered at the lnitla1 hea~lnq before Magist=ate 
'··· 

; "..o.� 7 Eagan remain as exhlblts. 

8 THE COURTz Do YOU.i;)Ot;h agree? 
:i".­

9� MR. REEVE: For th18'gearlnq. 
" : 

'. ".;·S.,
10� MS. VAN KIRK z Yas ,,)t,c>.l1r Honor. It: ls a 

'.'.'.,:,,-., , 

11 matter ef dlfferent identlfio~~t~n, 80 tbat: we know 
'~i;'~:' t{;;.~~-. 

" ..."".-:.-- .' 

12 what hearlng we are referrlng. i1:Ó. 

13 THE COURT: 

A.'· 14 AA. REEVEs the date 
~ 

15 that lt 18 marked, as 

16 11 CROSS-EXAMINATION BY MR. REEVEs 

::o

•� 17 o Agent Rodriquez, 1 dlract your attantien to•o.. 
18 Government's Exhlblt No. 4, whlchlscated 9/19/85, and 8sk! 

o 

19 11 you lf thls 18 the transcrlpt of the conversation you just 

20 11 referred te, a ccmversatlen which occurred on May 17th 

21 11 between Ojada-Rios and Segarra-Palmar? 

A Yas, sir, this is a part of it, and thera ls22� 

23 11 another part in the exhlbit.� 

o Now, you have lndlcated that based en your -- as24 

1 understand lt, based on your revlew of the transcript of25 



66 

5 

the Hay 17, 1984, conversation, as well as a communique from 

2" someone te the newspaper, I take it under the name of 

3" Macheteros? ls that what the communique you were referring 

4 11 to was?� 

A Y'es, sir.� 

6 Q All right.� 
,.-­

7 A The communique and other subsequent information
",... r 

o
­

8 11 that was given to the media by the Macheteros includes a 

9 11 videotape, and other information that came to us from the 

10 11 Press. 

11 Q Do you have any of those communlques with you? 

12 A No, sir, l do not have them. 

13 Q And the reason you believe those are relevant 18, 

.~ 14 as l understand your testimony, i8 because there i8 a refer­.........,.� 

15 1I ence to five individuals in one, or several of those com­

16 11 muniques? 
;: 
o 

•o: 17 A No, sir, the reference to the five individuals 1s 
~ 

.. 18 made in the conversation which you have a part of there, 
~ 

o 

~ 

Z 19 Hay 17th, where he lists, where Segarra is listing the 
... 
z 
z 
2 people most responsible for making the operation of La 
e 20 
11 

.; 
Gaviota successful. He lists f1ve persons.u 

21 

22 Q And the reference in the cornmunique i8 to four 

23 11 individua181 ls that right? 

I have read the files of the 1nvestigation of the24 A 

25 11 destruction of the nine A-7 aircraft, and I do not believe 
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that the exact number of participants -- and 1 could be 

2 wrong -- was in this communique. We did get information fram 

3 the Preas J they gave the Press subsequent information, and 

4 through the videotape, the original of which was nevar ca­

5 covered by the FBI, so the Press refused to give it to USe 

6 We eventually recovered a copy, and they were giving informa­
.~ 

7 tion to the Press about the operation, and why they had done 

8 it. 

9 And as 1 just stated, 1 do not know if the number 

10 of individuals was listed in the communique ita.1f, or it 

11 carne through the Press, through subsequent information. 

12 THE COURT: This waa a moving picture of 

13 the burn'ing? 

14,:) THE WITNESS: No, sir, your Honor, they...........� 
15 furnished the .!.!~ss! i!1: .e~!.ti~~!!!_"!"'!.!e2!.~_!>Z.,,~~h! 

~ 

16 name of Carmen Aovet, a videocassette of the Macheteros ___. ._!..._. .._~ ..__~•."_·Wl.,.:tIU••_~"'~ .......~_..~ ilIli:llil'J'''.",*""�
o 
;! 

.. ••o 17 in training f~~_~~e IOfe~f~t2P~ The persona in ~~e 

• .... ~t!I"_IIIi,..~ 

.. 18 videotape were all wearing hoods, and fatigues, so~ . .. .._,_.~~ .... .,_,'iJli.~~,~"'·""""~_~t\l,i!I~..._.~~.~"""tl'l~_ 

o 

z 19~ 

they could not be identified. This was in training for 
_"""',·_.....~.~...~l~!~ .......t~"
 

20 the operation of the destruction of the aircraft. 
o 

21 
u 

THE CQURT: You do have a copy of that, 

22 though? 

23 THE WITNESS: Yes, sir. 

24 11 BY MR. REEVE: 

25 Q And how long would it take you to make that 
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available? 

2 A We would have to bring it up from San JUdn. 

3 MS. VAN KIRK: I am going to object to that. 

4 That i9 an ongoing investigation. That incident i9 

being investigated by the FBI, and we would object to 

6 any disclosure of the evidel1ce regarding that 
-....., 

7 investigation. 

8 UR. REEVE: Well, your Honor, then I would 

9 object and ask that the Government's questions and the 

agent's answers be stricken. If they can a.k about the 

11 substance of a docurnent, but the Government.refuaes to 

12 provide a copy of that document, then it 8eems te me 

13 that is a totally irnproper approach to the evidence, 
.'-'-'\. 

14 and the Government ought not to be able to proceed inJ 
that way. 

16 If they want to make that part of this 
o 
~ 

• 17le 

~ 

record, then the Government has an ebligation ef pre­

..
o 18 
~ 

senting that exhibit • 
o 

~ 

z 19 The best evidence of what this indiviáual 
,.¡ 

• 

z
z
2 18 referring to -- and he has already testified as toe

ó 
u 

21 what that docurnent says. If the Government wants te 

22 strike part of that document, 1 want that part of the 

23 document ....·hich refers to the number of peeple who were 

responsible. And I think the Government has an obliga­

tion to produce. 

24 
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MS. VAN KIRK: Your Honor, this is a pre-trial 

2 hearing. Hearsay ie admissible. The rul~B of evidence 

3 do not apply. 

4 The nurnber of people, and the whole issue, ~as 

brought up by ~~e defendant, they are the ones who are 

6 claiming that this defendant couldn't pOBsibly be 1n­
~ 

7 volved, because he had a broken leg. 

8 UR. REEVE: Uo, your Honor. The second part 

9 of that is absolutely correct¡ the first part of that 

is absolutely not correcta The Government i8 trying 

11 to convince the Court that because there are sorne 

12 communiques to the Press which says four people are 

13 involved, a~d there are a mention of five names her., 

~""'U", 

14 that the Court should draw the inference that the fifthJ 
person is Frank, who is not the person who i8 directly 

16 involved, because he had a cast on his 1eg. That is 
o 
;: 

•.. 17 the Government's offer. 
~ 

.. 18 I didn't bring up the numbers in any way. 
~ 

o 

~ 

z 19 The Government has made this offer about the number of 
z '"z 
2 people, and they want the Court to make a finding,e• 
.; 
u 

21 which the Court may or may not find -- I don't know. 

22 THE COURT: It is harrnless. I see no reason 

23 why the Gover~ant shouldn't produce ita It isn't 

24 g01ng to hurt your case, it isn't going to hurt your 

investigation, either. 
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!-lS. VAN KIRKI Excuse me, your Honor, the 

2 production of the actual videotape? 

3 THE COURTI Is that what you are aaking ter? 

4 MR. REEVE: I am askinc¡for any documents 

th1s aqent has testified that there are documenta 

6 wh1ch support, in wh1ch a number tour 1s ineicated I 

~O~'.' 7" understand froro his testimony that"there are wr1tten 

8 commun1ques wh1ch may not be available. 

9 THE COURT: Of course this, 1an' t d1.covery 
. -'1, 

at the moment. The po1nt 1s, i8 there a documento that 

11 says -- if it were received from t~~,Pres., .or any 

12 other source that you can 1dent1fy~that s.Y. there wer 
l., .; 

13 five or six or ten or three in th~~;~'document? Il you 
<. •;~:;~'~~(':~:':-~}., 

~ 14 know?\JI 
THE WITNESS: Yes, sir, your Honor. As 1 

16 stated, your Honor, I rece1ved the filos of the inves­
o
;: 

•
o 

17 tigation of the aircraft destruction. And as 1 atated,•
lo. 

.. 18 I do not know that the number 18 mentioneñ 1n the 
~ 

o 

~ 

,¡ 19 commun1que. 1 do know 1n the files of the FBI there 1s 
,.¡ 

'" o'" .. informat1on received by the FBI that the Macheteros
•oC

.. 
u 

21 clai~~~_~"~'~~_M?_tl! ...e.~.f~!".~'~" lp',!o!ved in, L: 
22 Gaviota. Seven were 8ecurity personnell tour went in __.__ ,,_,_..~_...... , .... .)O.__,.,..~ ·t__' "'.-.. "". ,, .. _1M ~ M'I....~\oiIF.I....... d d .....� 

23 and placad tha••~~ 

24 THE COURT: What do fOU mean, security 

personnel? 
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THE WITNESS: We have determinad not onl}' 

2 through this one, but in actual investigations, that 

3 on actions that are committed by the organization they
, -_,_..__ .._r,'.·i'oI!__1 __~_._·._.,,,,._,·_,,,·,,,,-,,,·.,,,,,,··,,.'_'''''~>''-.''·I_'' __'_·__\---'~"""",1." ~.''''~''''~l:oIii11_1ll!oo11, "'. 

4 not only have the actual perpetrators of the act, but 
---_...::..._. ...._IIII__:eI_._~__."_""IU"'U("'IIi""_"',..~llIM'll:~~,,...~_...lfJtiI...,....~~w~~~"" ....'¡..Wll\lllll"'1'f?'"*,'4I+'''j;'.'''','.~;'".. .;\,·f'¡"· ,t. 

they will have an outside perimeter -- in particular 
.na Ir • ... • ..,,~'~. 

6 what I aEl-~_~nJ:iA:i""~~~_!.!,..,,~.,"~~,~,!! ..X~E51.~"'.f:9!?~,~SY.,~,~1 s.,h 
~, 

--' 7 ~~_~_~~E~~_~_t:._~_~.,._~~,!~.:l.,", ..~~,:.~.~.~.,,~~E.~,~~;,!!}"" ..!:"'"!.,~.~..epl"?2,,,, ,S,!~~F~F • 

8 As the ~0?b~:r.L"w..~!. ...2~"'c:~:i~,2..l~ .._~,_~~2fe.~2 ...1!.~!;~;r: a 

9 ~,~~_..!~~.~~C?~ ... ,~.~~~~~~,~,~C ..E~,~!!~,,,"t~~...~t.!!!.,.,~~~1J!#! .. ~c.n. ~ 

but he ,.::9H.!2•..!!.!9'~lJ.!._!.S!E.!J",..s.22~~!!~!~.,..'!~! 

11 qoing_~. help th~ ..!n!!!!!.~~~l"'~,_kl?,!!E.[.,.~E!?!~~,i,,;"~!J1_~l!~!l_~! 

12 perimeter guard came up and shot this man wi~ an AK-47. 
" ,--.-.~ "'-,... ".. ·,~~,.'·_~.,",·~"_~ ..._..·.. "M._._.....II~~_ ..."'~_'¡¡~lifllII.~tl·l,;*"","""""~~~~"k*ir)\}fl~I¡"~¡IH" ..~""'..~~~~,..;¡.."'~"'~~ 

13 He s~_!-~~J!ag~,"';i!::2n'_~i!~..'tltQ~,m~. 

o 14 When I say security, the documenta a1so state 

that they do have outer seeurity from the actual seene 

16 of the crime, to make it impossible for an intrusion 
! 
• 17 by whoever is in the actual erime scene.
"o.. 
..
o 18 BY MR. REEVEs 
~ 

o 

19 Q So when you refer to these security personnel you 
.; 
z 

• 
~ 

z are effectively talking about individuals who surro~ld the 
e

u
ci 

21 area and who assist, or who are there to assist, should 

22 11 that be necessar¡? 

A More or lesg like guards, yes, sir, security,23 

outer security, that guard the inner premises.24 

Q So when you are reading in your opinion of those 

communiques and communications that the Macheteros have 
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1 indicated that 11 people were involved -­

2 A Correct. 

3 Q -­ that four of them were ~ctively invo1ved in 

4 11 placinq the bomb1 

5 A Correcto 

6 o And that seven of them were ope~ating as a perirnete 

o 7 defense? 

8 A Correcto 

9 o A11 right. There is no indlcatlon ln tboae docu­

10 11 menta, is there, that there was an individual who' was re­

11 11 sponaib1e by way of giving inside infot"DAtlon, correct:? 

12 A Not ln the documents, that's correct. 

13 o In fact you refer to thls conversatlon ol May 

A
\:JI 14 17th, and I show you a separate part of thia,.whlch I 

15 11 believe you referred to -­ this ls Government's Exhibit 5, 

16 11 dated 9/19/85, which ls the second part of the rotay 17, 1985, 
~ 

••o.. 17 conversation between ajeda-Rios and Segarra-Palmer, ia that 

! 18 correct1 
o 

~ 

,¡ 
,.¡ 

" z 
o.. 
e• 
,; 
LI 

19 

20 

21 

A 

Q 

these two 

That ls correcto 

And thia is the conversation t~at you rely on, 

separata portlons of the conversation, ~~vernment's 

22 11 No. 4 and 5, both dated 9/19/85, in your conclusion that 

23 11 Frank was inll'ol',ed in La Gaviota? 

24 A Cort"ect. 

25 Q All right. And, in fact -­ which co~s first, by 
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the way; is Government's Exhibit No. 5, the handwritten, did 

2 11 1:hat precede the portion of the transcript which has been 

3 11 IlUlrked Government' s Exhibit 4? 

4 A I don't know. 

5 Q All right. Now in Government's Exhib1t No. 4 the 

6 11 portion that you were referring to has on the bottom of ~'hat 

r-\ 

7 11 is page 3 of the axh~bit, marked 1538 -- this ls the paga 

8 11 where an individuEll marked JPM, who you believe to be 

9 11 Segarra-Palmar, i3 mentioning about, -We were the ones who 

10 11 went in and got fucked there in that swamp, unintelligible-? 

11 A Correct. 

12 Q And it i9 clear, is it not, that the subst:ance 

13 11 of this conversation, at least wi th respect to that part of 

14 this conversation, they are talking about what appears to be;~ 

15 11 the individuals who went in -- not the perirneter securit'l 

16 11 people, but the people who went in? 
;: 
o 

• 17 A Correct. 
~·
..
o 18 Q Because the assumption would be, and it seems to 
~ 

o 

~ .. 19 make sense, that the perimeter people aren't going to go 
... 
z 

e
e
z 

20 through that 9wamp?
• 
.; 

A In reading that conversaticn, E:ir, he is talklngu 
21 

to one person, Fil.iberto Ojeda-Rios, who dpparent:y, if yc\:.22 " .':.',,' "A, ....~ ....·,¡'·, ..,.,,'_.....~,_ " 

read in the 'J.pp~r pcrtion of the sarrle pase, 15 read1ng a23 "..... ."'$ N.~t l' ·tI•• g 1"""""_ 

letter rec~i'led frorn Tino, Avelino Gonzalez-Claudio, and24 
--_."'.. 4 .....-.f;I¡'.w~.~--......wrr".....t...,.~~"'lJi',li~~~ ...,,r~~""'~·.~,~~V~'ÍI'~_,,Il¡lI:~''"'~....,'_'".~,N,~.,'~,¡..~;'.,.,.,";;¡','~ • .lI.....".........� 

when he says "we" I interpret that as meaning "you and I"25 • ....._.",........'.. .. "'.....~." .. _......,_'iJ,."",. .. •• _ ,�~'+",."- ',.;~,. 
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Ojeda-Rios and Segarra, "we're the ones that got in there 

2 and got fuckad in the swamp." 

3 o Tino didn't go in there? 

,....-"" 
) 

\._.;....>" 

4 

5 

6 

7 

the seven 

A 

Q 

A 

security? 

He stayed on the beach, according to that. 
""'--~-"""~'-"''''~' 

So he would have been the security people, 
~~,..,·,.t",,,.... ~, ..·Jt """W:fi!' ·-v' 

Correct. 

one of 

8 Q Then as I understand it, what your testimony is, 

9 is that the cornmuniques, the video, whatever information you 

10 have in your files in Puerto Rico, suqqests four people are 

11 responsible primarily; that is that they went in and plantad 

12 this explosiva device? 

13 A Eleven persons are responsible at the scene. 

.:> 14 o Right. 

15 A Correct. 

16 Q The four directly, and the saven in the perimater 
o 
;: 

•• 17 defense? 
~ 

N 
o 18 A Correct. 
~ 

o 

~ z 19 Q And is it correct that in this conversation on 

20 11 what 18 marked at the top a.s paga 7, which is the last page 

21 11 of Government's Exhibit No. 5, which is dated 9/19/85, that 

22 11 JPM, who you identify as Segarra-Palmer, indicates at the 

23 11 start of that sontence three or four people that are really 

24 11 responsible? 

25 A That 19 correct. 



--

75 

Q Correct? 

2 
A That 1s correct. 

3 
Q And then 1t appears that there are mentíon of f1ve 

4 1nd1v1duals? 

5 
A That's correct. 

6 o And now when you test1fied on direct examination 
~ 

~~.,1 7 you were referring to the f1ve 1ndividuals, correct? 

8 A Correct. 

o 

9 
Q All r1ght. But, 1n fact, what he do.. indicate 

10 1s that there are three or four people who are really 

11 responsible, correct? 

12 A That's what he says. 

13 Q All r1qht. And when he says there are ~r_ or 

14 four people who are really respons1ble, that 18 entirely 

15 consistent w1th the 1nformation that you hava, that 1s, 

16 that four people went in and were respons1ble for the 
o
;: 

•� 17•� plantinq and the detonat1on of the explos1ve dev1ces,..o

!� 18 correct? 
o 

~ z� 19 A You are not reading that correctly. He 1s say1ng 

20 

21 Q I aro not ask1ng how I am read1ng. I aro ask1ng -­

22 A Well, that 1s not cons1stent. No, not w1th that 

23 11 transcript. 

24 THE COURT: I th1nk this was gone over 1n 

25 the Maq1strate's transcript, as you know, pretty 
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thoroughly. 

2 MR. REEVE: Yes, your Honor. I, in fact, 

3 haya no other questions. 

4 THE COURT: Anything new, Counselor? 

5 HS. VMl KIRI<:: No, your Honor. 

6 THE COURT: Thank you. 
"\, 
~--,<ctl 7 (Witness excusad.> 

8 THE COURT: Nothinq fur1:her frorn counsel? 

9 MR. REEVE I May I haya one moment? 

o 

10 THE COURTI Do I undarstand now, hay. you 

11 cleared up this issue of tha documents, so that there 

12 will be no misunderstandinq, by yourcroaa-.xaminatton? 

13 la that clearad up? 

14 MR. REEVEI No, 1 renew my requast to have 

15 access to whatever verifying documents the Government 

16 has. And if the Govarnment i8 unwilling to provide it, 
o 

••o
~ 

17 then I would request that the Court order the Govern­.. 
18 ment to do so.! 

o 

-; 
z 19 TlIE COURT: Well, the Court would request .. 
2
z
z 

20 that tha Government provide any documents that they
•e
Q 
v 

21 haya not in the way of discovery, but on which they 

22 rely as to the number of people who were participants -

23 I presume it would be consistent with the witness' 

24 testimony. 

25 MR. REEVEI If the only document they have is 
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the video, then I would request access to that video. 

2 THE COURT: In o~~er words, the eleven? I 
- I 

3 understand there a!~-=l.~.~~!!.,~E....~~1..",~",.:;t~.!" ...f.i2.h~ 

4 MR. RBEVE: My understanding ia that 4;here la I 

5 sorne reference to four and eleven -- four and seven and 

6 eleven. And that the Government ia trying to have the 

'~ Court draw an inference from the numbers in therp.. Pnd 
·th'~.t 7 

8 we are entitled to review thoae, to make deterninations. 

THE COURT: I don't think we need the video.9 

10 I think we need any documenta you got that would, on 

11 which you relied for the testimony of the witnes8 who 

12 just testified. 

MS. VAN KIRK: That there were eleven?13 

<J� THE COURT: That will be sufficient.�14 

15 
115. VAN KIRK: Very well, your Honor. We will 

do that.16 
o 
;: 
11 

THE COURT: All right. And when will you 
lO 

17 
~ 

have that, so that we won't prolong this unduly?.. 18 
O 

~ 

O 

MS. VAN KIRK: We will have Puerto Rico 
~ 19 z 
..; 
z 
z telefax a copy of it. 
~ 

e 20 
• 
u
c:i THE COURT: And give a copy to counsel. 

21 

~15. V'~.N KIRI<: Yes, your Honor, we will. 
22 

THE COURT: And file it with the Court. 
23� 

Thank you.�
24 

MR. REEVE: Your Honor, with respect to the 
25 
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filing of a brief -­

THE COURT: The briaí was on the constitution-¡ 

al lasue, 1 understood, is that right? 
I 

XR. REEVE: Well, yes, your Honoe. 1 woulJ 

also like to preaent to the ~ourt what my position i8 

regarding the facts ~hich have been proven,and to com­

bine in that the testimony oí tocay, with the Court's 

permission. 

THE COURT: When will you have that? Today 

is the 31st. 

MR. REEVE: Your Honor, 1 ~ould like to get 

it in by 1 believe it is Wednesday, the 6th. Next-
Wednesday? 

THE COURT: la thae agreed, Counse1or? 

MS. "1A:~ KIRK: No <)bjection, your Honor. 

THE COURT: November 6th. 

MR. REEVE: 1 will make an effort to get it 

in ~arlier than that. 

THJ: COUR'.i': Very well. 

HR. REZVE: Thank you. 

THE COURT: Nothing further at thia time? 

Court 15 ddjourned. 

(w-.'h.~rt:tupon, the üearing was concluued.) 
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